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Stromy na námestiach, 
áno či nie?

Baroková záhrada 
na hrade 

Primátor Bratislavy o čipových kartách pre seniorov (SeniorPas)
V súvislosti so zave-

dením čipovej kar-
ty - SeniorPas karty pre 
seniorov nad 70 rokov, 
ktorej platnosť predbež-
ne zastavil okresný súd, 
sme sa spýtali primátora 
Bratislavy Iva Nesrovnala, 
čo si myslí o tom, že Se-
niorPas karty sú dobrým 
biznisom, šikanou star-
ších obyvateľov mesta a 
že dnes už existujú aj či-
pové občianske preukazy 

(robia sa od roku 2013), 
ktoré by mohli slúžiť aj 
ako SeniorPas karta, čím 
by sa ušetrili peniaze 
i preháňanie seniorov. 

Ivo Nesrovnal: K čipovým 
kartám treba povedať to, že 
rozhodnutie o ich zavedení 
padlo v roku 2012, predlo-
žil to vtedajší primátor pán 
Ftáčnik. Čipová karta je no-
sič, na ktorý sa nahráva ces-
tovný lístok. Mesto poskytuje 

ten komfort, že kartu vydáva 
na päť rokov. To znamená, 
že raz za päť rokov si príde 
obyvateľ kartu kúpiť a nahrá 
si na ňu lístok. Je to bežný 
spôsob nosičov lístkov, robí 
to regionálna doprava, robia 
to železnice a všetky zahra-
ničné mestá. Pripomínam, že 
napríklad železnice, ktoré tiež 
poznajú cestovanie zadarmo, 
nútia svojich cestujúcich vždy 
si zakupovať cestovný lístok - 
toto mesto nerobí. Pracujeme 

na príprave softvéru, aby sa tie 
lístky dali kupovať a nahrávať 
aj inde, nielen na pokladniach. 
Je to ale softwarové riešenie 
budúcnosti. 

Ale senior nad 70 rokov 
si v minulosti nechodil 
kupovať nič, stačil mu ob-
čiansky preukaz....nie?
I. Nesrovnal: Ale musím sa 
opýtať ako je to s dodržiava-
ním zákona, pretože zákon o 
pozemných komunikáciách 

hovorí, že každý cestujúci 
musí mať lístok. Ten, kto ten-
to systém umožnil, vystavil 
cestujúcich riziku, že keby sa 
niečo stalo, nemajú cestov-
ný lístok zo zákona a žiadna 
poistná udalosť by sa nedala 
vybaviť v ich prospech. Bo-
hužiaľ, bolo to porušova-
nie zákona. Každý cestujúci 
musí mať cestovný lístok. Ja 
viem, že súd nejakým spôso-
bom rozhodol a dopravcovia 
to akceptujú. Povinnosť mať 

cestovný lístok ale nezanikla. 
Do doby, než súd právoplat-
ne vyrieši tento spor, tak sme 
sa rozhodli nepokutovať ľudí, 
ktorý nebudú mať cestovný 
lístok (SeniorPas). Ale povin-
nosť mať cestovný lístok podľa 
nás nezanikla. 
 Snáď iba dodajme po-
hľad občana. Desiatky rokov 
to fungovalo tak, že seniori 
chodili na občiansky preukaz 
a nikomu to neprekážalo...

 (rl)

V MHD sa za eurovú 
sms odvezieme už 
iba 40 minút

Od piatka 1. apríla môžu 
cestujúci mestskou 

hromadnou dopravou 
(MHD) v Bratislave vyu-
žívať 40-minútový SMS 
cestovný lístok za jedno 
euro. Cestujúci si ho kúpi 
zaslaním prázdnej SMS na 
číslo 1140. 
 Pôvodný SMS cestovný 

lístok s časovou platnosťou 

70 minút ostáva, jeho cena sa 

však zvyšuje z 1 eura na 1,30 

eur. Cestujúci si ho zakúpia 

zaslaním prázdnej SMS na čís-

lo 1100. Ako ďalej informovala 

hovorkyňa Dopravného pod-

niku Bratislava (DPB) Adriana 

Volfová, pôvodný SMS ces-

tovný lístok s platnosťou 

24 hodín je za nezmenenú 

cenu 4,50 eur, cestujúci si ho 

zakúpi zaslaním prázdnej 

SMS na číslo 1124.

 Pre zavedenie tretej etapy 

Integrovaného dopravného 

systému v Bratislavskom kraji 

DPB zaviedol od 1. novem-

bra minulého roka nové typy 

lístkov. DPB mal podľa Volfo-

vej pripravený aj nový ceno-

vý výmer pre SMS cestovné 

lístky ešte vlani v novembri, 

pre zmeny celej štruktúry 

cestovných lístkov však chcel 

zmierniť dopad na cestujúcu 

verejnosť. Päť mesiacov tak 

fungovala služba SMS ces-

tovný lístok podľa pôvodného 

cenového výmeru. Ten určuje 

Magistrát hlavného mesta SR 

Bratislavy. DPB preto požiadal 

o vydanie nového cenového 

výmeru, ktorým by určili ma-

ximálne ceny SMS cestovných 

lístkov a ich žiadosti vyhoveli.

Hovorkyňa Dopravného pod-

niku Bratislava upozorňuje, že 

SMS cestovné lístky naďalej 

platia len na MHD v Bratisla-

ve. „Cestujúci je oprávnený 

nastúpiť do vozidla len s plat-

ným prijatým SMS lístkom. 

Ten platí ako jednorazový 

cestovný lístok, ktorým nie je 

možné preukázať sa dodatoč-

ne,“ ukončila Volfová.

(sita, red)

Starý most  by mohli slávnostne 
otvoriť už 1. mája 2016
Podľa zatiaľ nepotvrde-

ných informácií, ofi ci-
álne a slávnostné otvore-
nie a spustenie Starého 
mosta do prevádzky, sa 
pravdepodobne chystá 
na termín 1. máj 2016. Sú-
časťou otvorenia má byť 
napríklad aj laserová šou 
a možno aj ďalší program. 
 Ofi ciálne dokončenie tra-
te nosného systému MHD na 
úseku Šafárikovo nám. - Bo-
sákova ul., bolo 15. decem-
bra 2015. Projekt ale reálne 
dokončený nebol a na mno-
hých miestach sa pracovalo 
aj po ofi ciálnom odovzdaní 
stavby mestu spoločnosťou 
Eurovia Sk. Dokončovali sa 

práce priamo na moste, ale 
aj v jeho okolí. Ešte 29. marca 
2016 prišlo napríklad k vý-
mene dlažobných kociek na 
častiach nových chodníkov na 
uliciach Štúrova a Jesenského. 
Namiesto šedých dlaždíc sa 
objavili červené. 
 Otázkou zostáva, prečo už 
nemohli jazdiť električky cez 
Štúrovu ulicu a Vajanského 
nábrežie. Podľa magistrá-
tu Starý most a Štúrova sa 
momentálne kolaudujú. „NS 
MHD 1. čast sa skladá zo 147 
objektov, ktoré kolaudujú 4 
stavebné úrady, postupne sa 
prechádza k jednotlivým úse-
kom. 

(pokračovanie na str. 2)

Kvôli predsedníctvu SR v EÚ 
nemajú jazdiť v centre električky
Päť mesiacov nemá 

centrom hlavného 
mesta jazdiť žiadna elek-
trička. Ide o opatrenie 
v súvislosti s predsedníc-
tvom SR v EÚ. Ide o jedno 
z bezpečnostných opatre-
ní. Električková doprava 
bude vylúčená od 1. júna 
do konca októbra. 
 Ako nás informoval Do-
pravný podnik Bratislava, 
„počas konania predsedníctva 
EÚ na žiadosť Ministerstva 
zahraničných vecí SR bude 
úplne vylúčená električková 
doprava v centre mesta od 
1. 6. 2016 do 31. 10. 2016. Vy-
lúčená bude obojsmerne na 
Jesenského a Mostovej“. Kom-
penzáciou bude podľa DPB 

zastavovanie autobusových li-
niek 28, 50 a 70 na Vajanského 
nábreží. „Možné sú aj ďalšie 
výluky, tie budú však riešené 
operatívne na základe po-
žiadaviek polície. DPB bude 
o všetkých zmenách v dopra-
ve informovať. Informáciu 
potvrdil aj magistrát s tým, že 
rozhodnutie o výluku elektri-
čiek ešte nevydal. „Nielen táto 
požiadavka na výluku, ale  aj 
ďalšie dopravné obmedzenia 
ešte len budú predmetom 
rokovaní medzi zástupcami 
mesta a Ministerstva zahra-
ničných vecí SR a EU, ktoré 
predsedníctvo pripravujú,“ 
uviedlo hlavné mesto.

(rl)

Bratislava pre 
všetkých opäť 
otvára všetky dvere

Slovenská metropola aj 
tento rok otvorí všetky 

priestory Primaciálneho 
paláca, primátorskú kan-
celáriu, kde sa návštev-
níci budú môcť osobne 
stretnúť s primátorom 
Ivom Nesrovnalom, ale aj 
s jeho námestníkmi. Kaž-
doročné Dni samosprá-
vy sa začnú vo štvrtok 
21. apríla a skončia v ne-
deľu 24. apríla.
 V rámci tohtoročného 
podujatia Bratislava pre všet-
kých budú otvorené expozí-
cie mestského múzea, medzi 
inými Hrad Devín, Stará rad-
nica a ďalšie. V Galérii mesta 
Bratislavy môžu návštevníci 
obdivovať umelecké pokla-
dy predstaviteľa slovenského 
netradičného žánrového ma-
liarstva medzivojnového ob-
dobia. Obyvatelia Bratislavy 
budú mať možnosť navštíviť 
galériu so vzácnymi gobelínmi 
priamo v paláci. Počas celého 
víkendu budú už tradične do-
korán otvorené dvere Zoolo-
gickej záhrady a v rámci pro-
jektu otvorenej samosprávy si 
budú môcť športovo naladení 
Bratislavčania zašportovať 
v zariadeniach STARZ-u.
 Slovenská metropola je 
„Mestom, ktoré číta“ - pod 
týmto heslom sa otvorí mest-
ská knižnica so zaujímavým 
čítaním a nebude chýbať ani 
obľúbená burza kníh. Brati-
slavčania budú mať možnosť 
spoznať svoje mesto vďaka 
sprievodcom Bratislavskej or-
ganizácie cestovného ruchu, 
ktorí pripravili sériu prehlia-
dok s odborným výkladom. 
Deti základných umeleckých 
škôl sa tešia na koncertova-
nie pre všetkých v priesto-
roch Primaciálneho paláca. 
Pre najmenších návštevníkov 
mesto pripravilo sobotné Ná-
mestie detí, kde svoje zruč-
nosti budú prezentovať deti z 
umeleckých škôl a centier voľ-
ného času. Rozprávkový deň 
otvorených dverí na doskách 
Divadla P.O. Hviezdoslava 
bude venovaný taktiež najmä 
mladším divákom.

(pokračovanie na str. 3)
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Povedali na 
zastupiteľstve

Jedna otázka pre...
generálneho riaditeľa 
DPB Milana Urbana 
o rýchlosti električiek

Prečo najmä po oprave 
električkových tratí,  ani 
po výstavbe novej trate 
do Petržalky, neplánuje-
te zvýšenie prepravnej 
rýchlosti električiek? 
Skrátila by sa tým ces-
ta ľudí, napríklad aj do 
práce.
Milan Urban: Prepravná 
rýchlosť je určite jedným 
z dôležitých parametrov 
atraktivity MHD. Prvoradá 
je bezpečnosť, určite kom-
fort, ale bez rozumného 
prepravného času, alebo 
porovnateľného s akou-
koľvek inou alternatívou, 
ten nárast atraktivity ťažko 

dosiahneme. Otázka ale veľmi 
nestojí tak, že či 50, 60 alebo 
65 kilometrová prepravná 
rýchlosť. Naše moderné elek-
tričky by určite umožňovali 
zvýšenie prepravnej rýchlosti, 
no stav železničného zvršku je 
rôzny. Niekde by to možno na 
malých úsekoch možné bolo, 
ale vo všeobecnosti platí, že 
dráhové zvršky nie sú na takú-
to rýchlosť (65 km/h) pripra-
vené. Musím pripomenúť, že 
dopravný podnik je len pre-
vádzkovateľom a vykonáva-
teľom verejnej dopravy, nie je 
ani správcom, ani investorom 
dopravnej infraštruktúry. Ta-
kže dopravná cesta a jej roz-
voj sú záležitosťou plánovania 
mesta Bratislavy.

(rl)

Ako ďalej s Devínom?
Pýtali sme sa primátora 
hlavného mesta Bratisla-
vy Iva Nesrovnala
Ako vnímate skutočnosť, 
že mestská časť Devín, je 
už roky v nútenej správe, 
čo bráni jej rozvoju. Dá sa 
s tým niečo robiť?
I. Nesrovnal: Samozrejme 
ma mrzí, že Devín, ako vý-
znamné územie má zviazané 
ruky. Je to memento pre budú-
cich pracovníkov v samosprá-
ve, ako sa asi veci robiť nema-
jú. Devín sa do nútenej správy 
dostal prácou politikov, a to 
je varovné. Pokiaľ viem, te-
raz musí splácať dlhy. My sa 
v rámci našich možností sna-

žíme Devínu pomôcť, pretože 
ide o významné miesto pre 
Slovensko a sútok Moravy 
a Dunaja je tiež dôležitý.

Už mnoho rokov chátra 
kedysi populárny amfi teá-
ter na Slovanskom nábre-
ží pod Hradom Devín. Ne-
mohol byť atrakciou tohto 
územia?
I. Nesrovnal: Snažím sa túto 
situáciu odomknúť, je tam 
súdny spor a zle podpísaná 
zmluva. Nechcem predbiehať, 
ale so zainteresovanými som 
sa stretol a hľadáme riešenie, 
aby sa s tým niečo udialo, ide 
o neprijateľnú situáciu.

(rl)

Proces kolaudácie je zložitý a 
náročný, termín je preto veľmi 
zložité odhadnúť. Mesto však 
robí všetko preto, aby kolau-
dujúce úrady čo najrýchlejšie 
objekty skolaudovali,“ uviedlo 
mesto. 
 Kolaudačné konania v prí-

pade viac ako 100 objektov 
prvej etapy nosného systému 
MHD do Petržalky sa začali 
20. januára. Kolaudačné ko-
nanie týkajúce sa samotného 
objektu Starého mosta sa za-
čali 20. januára 2016, objektov 
v mestskej časti Staré Mesto 

Starý most  by mohli slávnostne 
otvoriť už 1. mája 2016

 

Kuriér zaostril

Nové železničné zastávky by 
mohli byť realitou v priebehu 
niekoľ kých rokov
Aj keď po parlament-

ných voľbách sa zme-
nila politická situácia, ve-
rejnosť očakáva, že sľuby 
týkajúce sa zlepšenia ve-
rejnej dopravy v Bratisla-
ve v podobe záchytných 
parkovísk a nové železnič-
né zastávky, sa stanú rea-
litou.
 Podľa ministerstva do-
pravy, terminály integrovanej 
osobnej prepravy umožnia 
lepší integrovaný prestup me-
dzi železničnou dopravou a 
mestskou hromadnou dopra-
vou. Cestujúci za prácou budú 
mať možnosť odstaviť svoje 
autá na záchytných parko-
viskách a následne prestúpiť 
do vlakov. Samotný terminál 
znamená prepojenie nástupíšť 
vlakov a autobusov MHD tak, 
aby cestujúci mohol prestúpiť 
„suchou nohou“. To znamená, 
že sa nemusí premiestňovať 
po vonku napr. v prípade ne-
priaznivého počasia.
 Pokiaľ ide o terminály 
integrovanej osobnej pre-
pravy, má ísť o sedem samo-
statných stavieb zvyšujúcich 
dostupnosť niektorých častí 

Bratislavy ako napr. Vra-
kuňa, Ružinov, Devínska N. 
Ves, Dúbravka, Kramáre, či 
Karlova Ves a umožňujúcich 
lepší integrovaný prestup 
medzi železničnou dopravou 
a mestskou hromadnou do-
pravou v lokalitách Devínska 
Nová Ves, Lamačská brána, 
Patrónka, Mladá garda, Tr-
návka, Ružinov, Vrakuňa. 
Podľa ministerstva dopravy, 
pre terminály Devínska Nová 
Ves – zastávka, Mladá garda a 
Vrakuňa sú už vydané územ-
né rozhodnutia. Pre terminály 
Lamačská brána a Patrónka 
bolo konanie pozastavené z 
dôvodu preskúmavania sta-
novísk zúčastnených. Pre os-
tatné terminály v Ružinove 
je spracovaná dokumentácia, 
sú podané žiadosti o územné 
rozhodnutia a ich vydanie sa 
očakáva v najbližšom období. 
 Obdobie realizácie 2017 – 
2019 (terminály Vrakuňa, Ru-
žinov, Trnávka) 2017 – 2020 
ostatné terminály. Predpokla-
dané náklady sú 60 mil. eur 
(EÚ zdroj, 85 % investičných 
nákladov).

(rl)

Na vynovenej Štúrovej ulici 
nie sú odpadkové koše

Napriek tomu, že po 
obnovenej Štúrovej 

ulici chodia peší už nie-
koľko mesiacov, na uli-
ci donedávna nebol ani 
jeden jediný odpadkový 
kôš, či nádoby na odha-
dzovanie cigaretových 
nedopalkov. Práve nedo-
palky „skrášľujú“ oko-
lie nasadených kvetov 
a kríkov pred budovami 
na pravej strane ulice 
v smere od centra.
 Na absenciu odpad-
kových nádob na Štúrovej 
ulici upozornila nedávnom 
na mestskom zastupiteľstve 
poslankyňa Soňa Svore-

ňová. Spýtala sa, kedy budú 
osadené a povedala, že štátna 
polícia tam pokutuje za od-
hadzovanie odpadkov. Podľa 
nej študenti, ktorí nemajú 
kde odpadky odhadzovať, do-
stávajú denne pokutu desať 
eur.  Vyzvala mesto, aby našlo 
spôsob na urýchlené osade-
nie smetných košov na túto 
komunikáciu. Primátor Ivo 
Nesrovnal na to reagoval, že 
situácia by sa mala riešiť v sú-
lade s projektom. Informácia 
odznela 31. marca, fotografi a 
bez smetných košov na Štúro-
vej ulici je zo 6. apríla 2016.

(rl)

Poslankyňa Ferenčáko-
vá: V Bratislave sú dve 
zoologické záhrady, dru-
há je bratislavský parla-
ment

Poslankyňa Gabriela Fe-
renčáková na rokovaní za-
stupiteľstva 30. marca 2016 
v bode rôzne zaujala takým-
to vyhlásením: „...neviem, 
aký obraz dávame naším 
občanom, skutočne sme na 
smiech. Dnes som tu poču-
la, keď mala pani Šavelová 
prejav, keď tu odprezento-
vala zoologickú záhradu, že 
skutočne sú dve zoologické 
záhrady a jedna je bratislav-
ský parlament. Naozaj si tak 
môžeme pripadať. Mrzí ma, 
že sa tu vzájomne osočuje-
me a ja osobne sa mnoho-
krát nehlásim a nekomentu-
jem materiály, pretože tieto 
jednak sa prerokovávajú na 
rôznych komisiách a po-
tom aj v jednotlivých klu-
boch, čiže ja si myslím, že 
na mestskom zastupiteľstve 
by sa mali naozaj predžuté 
materiály schvaľovať alebo 
neschvaľovať a nie aby sme 
si tu robili divadielko a sku-
točne nedávame veľmi dob-
rý obraz Bratislavčanom. Ja 
si myslím, že keby mnohí 
mohli, tak by sem došli a 
pani Černá, nevyjadrujem 
sa vulgárne, by povedala, že 
by nás vyhnali osratou met-
lou, prepáčte“.

Peter Hanulík: „Ja by som 
prosím vás chcel zmenu 
v rokovacom poriadku, že 
kto tu nie je na prezento-
vaní, nedostane odmenu za 
to zastupiteľstvo. Naozaj, to 
akože, aby sa niekto zbalil a 
odišiel a dostal takú odme-
nu ako ja, ktorý tu sedím, 
zdá sa mi to blbé, ďakujem. 
Tak, ako to majú vo Vrakuni. 
(rôzne 30.3. 2016)

Peter Hanulík (informácia 

o vybavených interpeláciách 
30.3. 2016):“Išiel som okolo a 
mnohí, teda konkrétne dvaja 
ľudia ma v tejto veci oslovili, 
že sa idú osádzať stromy na 
Hlavnom námestí. By som 
chcel, aby sa tejto veci trochu 
ešte venovalo, lebo si mys-
lím, že nie je to správne, aby 
tie stromy tam presne boli. 
Je tam podložie pre inžinier-
ske siete, nie je to typické 
pre stred mesta, že sú tam 
stromy, tí turisti naozaj majú 
záujem...(prerušený primá-
torom Nesrovnalom: „Pán 
poslanec prepáčte, ale bavíme 
sa o vybavených interpeláci-
ách teraz...“).Hanulík: „To sú 
vybavené?“ Primátor: „Áno, 
áno...“ Hanulík: „Dobre už 
poslednú vec, ktorá je taká...“ 
Primátor: „Skúste do bodu 
rôzne, hej?“ Hanulík: „Ja sa 
bojím, že bod rôzne nebude 
a toto všetko je dôležité.“ Pri-
mátor: „Bude, bude, budeme 
hlasovať aklamačne, nebojte 
sa, bude“. Hanulík: No dobre, 
ale to je jedna vec už iba“. Pri-
mátor: „No tak šup“ (smiech 
v pozadí). Hanulík: „Je to 
otázka stravy. Ja mám jedny 
jediné nohavice slušné z oble-
ku, a keď je strava taká, že sú 
tam samé omáčky, tak si tie 
nohavice zapráskam a potom 
zajtra nebudem mať v akých 
nohaviciach prísť. Tak prosil 
by som tuhú stravu – klasický 
slovenský rezeň bravčový so 
zemiakmi. Ďakujem.“ Primá-
tor: „Vydáme pokyn Múzeu 
mesta Bratislavy, možno, že 
budú mať ešte nejaké nohavi-
ce zo sedemnásteho storočia 
(smiech v pozadí).“

Ján Buocik: „Keďže sme pri-
nútení hlasovať rukami, tak 
chcem poprosiť kolegov, aby 
hlasovali ľavou rukou, aby to 
nebolo v budúcnosti nejako 
negatívne interpretované“.

(rl)

Turistická karta aj ako lístok na MHD

Bratislavská organizá-
cia cestovného ruchu 

(Bratislava Tourist Board 
- BTB) v spolupráci so 
spoločnosťou Bratislav-
ská integrovaná doprava 
(BID) rozširuje ponuku tu-
ristickej karty Bratislava 
City Card. 
 Turisti ju môžu využiť 
na cestovanie nielen v brati-
slavskej MHD, ale aj vlakoch 
a regionálnych autobusoch, 
avšak zatiaľ len na území Bra-
tislavy. Podľa predsedu pred-
stavenstva spoločnosti Brati-
slavská integrovaná doprava 
(BID) Mariana Rovenského, 
pracujú na tom, aby ponuku 
rozšírili aj do celého Brati-
slavského regiónu.
 Turistická karta Bra-
tislava City Card slúži 
turistom a návštevníkom aj 
ako cestovný lístok v integ-
rovanej doprave na území 
Bratislavy. Zakúpiť si môžu 
kartu s časovou platnosťou 
24-, 48- alebo 72-hodín. Kar-

ta je vydávaná na meno a je 
neprenosná a okrem zliav 
v múzeách či galériách slúži 
aj ako cestovný lístok vo ve-
rejnej doprave - teda v MHD, 
vlakoch Železničnej spoloč-
nosti Slovensko (ZSSK) a re-
gionálnych autobusoch Slo-
vak Lines v zónach 100 a 101. 
Kartu môžu turisti využiť aj v 
nočných spojoch MHD. Pri 
kontrole cestovných lístkov 
sa turista preukáže turistic-
kou kartou a dokladom to-
tožnosti.

(red, sita)

25. januára 2016 a objektov v 
mestskej časti Petržalka v ter-
míne 27. a 28. januára 2016. 
Všetky objekty projektu si v 
decembri prebrali ich jednot-
liví správcovia. V niektorých 
prípadoch boli zaevidova-
né drobné vady, ktoré budú 
do ukončenia kolaudačných 
konaní odstránené. Na Sta-
rom moste to bola napríklad 
oprava náterov, či dokončenie 

žulového obkladu v spodnej 
časti stavby na pilieri. Všetky 
tieto vady odstráni zhotoviteľ 
stavby už na vlastné náklady. 
Po zrekonštruovanom Starom 
moste prvýkrát prešla elek-
trička do Petržalky 16. feb-
ruára. Išlo o technicko-bez-
pečnostnú skúšku, ktorá je 
súčasťou kolaudačného kona-
nia.

(rl)
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Projekt na Židovskej odhalil aj 
viaceré problémy tejto časti mesta

Nedávne stretnutie 
s obyvateľmi Židov-

skej ulice a priľahlých ulíc 
s vedením Starého Mes-
ta kvôli novému projektu 
ukázal, že snaha o zlep-
šovanie vizuálu mesta a 
skvalitňovanie života jeho 
obyvateľov, je mnohokrát 
namáhavá a bolestná.
 Projekt narazil u niekto-
rých na odpor kvôli parko-
vaniu. Mestská časť totiž ráta 
s tým, že Židovská ulica sa 
stane súčasťou režimu pešej 
zóny mesta podobne, ako je 
to v centre mesta. Niektorí 
obyvatelia ale namietajú, že 
tým stratia miesta na parko-
vanie pred svojimi domami 
a zníži sa komfort ich bývania. 
Iní obyvatelia ale poukázali na 
to, že v zóne sa nové parkova-
cie miesta pre miestnych nájsť 
dajú. Ozvali sa aj  hlasy, že na 
Židovskú ulicu pešia zóna ne-
patrí a že im súčasná situácia 
vyhovuje. Väčšina prítom-
ných obyvateľov si ale myslí, 
že nepekný a nevhodný stav 
Židovskej ulice treba konečne 
zmeniť k lepšiemu. Obyvatelia 
ocenili, že mestská časť chce 
zaviesť regulovaný vjazd a za-
medziť tak v pohybe a parko-
vaní áut, ktoré tam nemajú čo 
robiť.

Projekt Židovskej
 Staré Mesto chce v rámci 

projektu pripomínať aj his-
tóriu ulice tak, ako vyzerala 
pred zbúraním. Išlo by o sym-
bolickú prezentáciu zbúranej 
zástavby. Pôvodné popisné 
čísla domov by boli umiest-
nené na hornú časť oporného 
múru Staromestskej ulice. Na 
opornom múre Mikulášskej 
ulice má byť veľká pamätná 
tabuľa približujúca históriu 
pôsobenia židov v tejto časti 
mesta a pôvodnú zástavbu so 
stručnou históriou domov. 
V rámci prvej etapy projektu 
dôjde k rekonštrukcii a čias-
točnej výmene dlažby na Ži-
dovskej a Mikulášskej ulici. 
V priestore od domu „U dob-
rého pastiera“ po križovanie 
s Mikulášskou ulicou má byť 
vytvorená pešia zóna s veľ-
koplošnou dlažbou s prvkami 
zelene a mestským mobiliá-
rom. Miestna samospráva ráta 
s tým, žeby tam boli lavičky, 
stojany na bicykle, smetné 
koše, pitná fontána pod. Práce 
budú fi nancované zo zdrojov 
viazaných na predsedníctvo 
SR v rade Európskej únie, 
s plánovaným ukončením 
v júni tohto roka. Po ukonče-
ní prvej etapy má nasledovať 
realizácia zámeru vytvorenia 
prezentácie kultúrno-histo-
rického odkazu Židovskej uli-
ce a jej obyvateľov.

(red, rl)

Podoba Šafárikovho a Fajnorovho 
námestia sa má zmeniť
Staré Mesto nedávno 

ukázalo víťazné návr-
hy riešení dvoch námestí 
- Šafárikovho a Fajnorov-
ho. Návrhy vzišli z archi-
tektonicko-urbanistickej 
súťaže, ktorú mestská 
časť vyhlásila v januári.  
 Verejná súťaž návrhov 
má dvoch víťazov, každý ve-
rejný priestor totiž stvárnil 
iný kolektív autorov. Zmluva 
s autormi víťazného návrhu 
na stvárnenie Šafárikovho 
námestia je pred podpisom, 
námestie by mohli začať re-
vitalizovať na jar budúceho 
roka. Pri Fajnorovom nábreží 
proces potrvá dlhšie, Staré 
Mesto totiž musí ešte vyriešiť 
vlastnícke vzťahy. 
 V súťaži na stvárne-
nie Šafárikovho námestia 
zvíťazil kolektív 2021 ar-
chitekti + Labak zložený z 
architektov Petra Lényiho, 
Ondreja Marka, Mariána 
Luckého, Michala Marci-
nova, Dominiky Čerep-
kaiovej, Moniky Bočkovej 
a Lenky Boreckej.  Au-
tori v návrhu vytvorili me-
dzipriestor medzi Kačacou 
fontánou, ktorá je národnou 
kultúrnou pamiatkou a sa-
motným parkom. Vložili tam 
priestor takého mestského 
typu so stromami a zeleňou, 
ktorý by sa dal aj viacúčelo-
vo využívať. Staré Mesto má 
ambíciu v budúcnosti pre-
pojiť Šafárikovo námestie s 
Fajnorovým a vytvoriť tu v 

letných mesiacoch kultúrnu 
zónu, rozšíriť by sa tu mo-
hol napríklad aj Dobrý trh. V 
auguste alebo septembri by 
mohli získať stavebné povo-
lenie a potom mestská časť 
vyhlási súťaž na zhotoviteľa. 
Staré Mesto predpokladá, že 
Šafárikovo námestie by podľa 
víťazného návrhu mohli za-
čať revitalizovať na jar 2017. 
Dlhšie však zrejme potrvajú 
plánované úpravy na Fajno-
rovom nábreží, problémom je 
tu vlastnícky vzťah. Priestor 
totiž vlastní štátny podnik Ve-
rejné prístavy.
 Súťaž na stvárnenie 
Fajnorovho nábrežia vy-
hral tím architektov Boris 
Hrbáň a f&b cc, ktorého 
súčasťou sú francúzski 
architekti Hans-Michael 
Földeak, Malia Benna-
ceur, Juliette Guichard. 
Požiadavka bolo vytvorenie 
priestoru, ktorý môže slú-
žiť pre multifunkčné aktivity 
typu eventy, koncerty a po-
dobne. 
 Architektonicko-urba-
nistickú súťaž návrhov na 
budúcu podobu Šafárikovho-
námestia a Fajnorovho nábre-
žia vyhlásilo Starého Mesto v 
januári tohto roka. Súťažné 
podklady k verejnej, ano-
nymnej súťaži si podľa mest-
skej časti prevzalo približne 
60 subjektov, z nich pätnásti 
poslali projekt.

(red, sita)

Ľubomír Boháč: V prípade Židovskej 
ulice ide o tehličku z veľ kej hry

Spýtali sme sa garanta 
projektu na Židovskej 

ulici, zástupcu staros-
tu mestskej časti Staré 
Mesto Ľubomíra Bohá-
ča, ako pokračuje zámer 
úpravy tejto historicky 
významnej časti Starého 
Mesta.

Po stretnutí s obyvateľmi 
Židovskej ulice a ďalších 
ulíc sa bude niečo v pro-
jekte meniť, alebo zostáva 
ten návrh, ktorý ste pred-
ložili?
Ľ. Boháč: Najdôležitejší 
rozpor, na ktorý obyvatelia 
upozornili, sa týka možností 
parkovania. Budeme sa snažiť 
nájsť náhradné riešenia, ale 
čas od stretnutia ešte nie je 
dlhý, takže pripomienky sme 
zobrali na vedomie. Budeme 
sa ďalej baviť o tom, či tam 
budú stromy alebo nebudú, 
či tam bude trávnatá plo-
cha pod. My sme tam chceli 
dostať prvky, ktoré repre-
zentujú pešiu zónu. Projekt 
máme spracovaný ako celok, 
momentálne z neho riešime 
to čo je najdôležitejšie, teda 
spevnené plochy, kanalizáciu, 
vodu, plyn, aby sme neskôr už 
túto plochu nemuseli rozbíjať. 
Dorobenie lavičiek a podobne 
môže nasledovať aj v druhej 
etape.

Ide sa stavať dom od ko-
mína alebo máte predsta-

vu a koncept riešenia tejto 
časti Podhradia?
Ľ. Boháč: Ako architekt 
som naučený riešiť veci kon-
ceptuálne. V tomto prípade 
ide o jednu tehličku z veľkej 
hry. Medzi Ventúrskou ulicou 
a minimálne Beblavého, chce-
me vniesť aj kultúru, histó-
riu, osvetu a pod. Napríklad, 
Kapitulská ulica je paralelná 
s hradným múrom a so Židov-
skou ulicou. A na tom je to po-
stavené – Židovská - obranný 
systém a Kapitulská. Je možné 
ich prepojiť tromi mostíkmi. 
Došlo by tak k cirkulovaniu. 
Tento priestor chceme roz-
víjať, no ale samozrejme má 
rôznych vlastníkov a správcov. 
Pokiaľ ide o opravu mestských 
hradieb, hlavné mesto na to v 
súčasnosti hľadá peniaze. Ta-
kže ide tu o centrálny priestor 
mesta, ktorý by sa mal spojiť v 
záujme vytvorenia atraktívne-
ho turistického priestoru.

R. Lattacher

Mestskí poslanci 
budú menej diskutovať
Mestskí poslanci budú 

mať na diskusie po-
čas rokovania mestské-
ho zastupiteľstva me-
nej času. Takúto zmenu 
rokovacieho poriadku 
schválili po niekoľkoho-
dinovej debate. Skráte-
ný je čas na diskusné 
príspevky a obmedzený 
je aj počet príspevkov 
v rámci prerokúvaného 
bodu. 
 Zmenu pravidiel navrhla 
na rokovanie trojica mest-
ských poslancov - Milan 
Jambor, Pavol Bulla a Rado-
slav Olekšák. 
 Po novom tak budú môcť 
poslanci, primátor, či po-
zvaní hostia vystúpiť v rám-
ci prerokúvaného bodu len 
raz a ich vystúpenie nesmie 
presiahnuť štyri minúty. Po-
žiadať môžu o predĺženie 
vystúpenia, no dopriate im 
môžu byť maximálne ďalšie 
dve minúty. Doteraz mohli 
poslanci diskutovať v rám-
ci jedného bodu dvakrát po 
päť minút. Nový rokovací 
poriadok upravuje aj spô-
sob prihlasovania faktických 
poznámok. Doteraz mali 
poslanci právo na jednu fak-
tickú poznámku, ktorou rea-
gujú na vystúpenie rečníka. 
Toto právo poslancom ostá-
va aj v nových pravidlách, no 
faktickú poznámku môžu v 
rámci jedného bodu použiť 
najviac dvakrát. Na prihlá-
senie do diskusie budú mať 
poslanci po novom čas jednu 
minútu po otvorení rozpra-
vy, potom možnosť prihlásiť 
sa končí. Ak sa do rozpravy 
po skončení úvodného slova 
nikto nehlási, predsedajúci 
môže rozpravu ukončiť ih-
neď. Poslanci tiež rozhodli 
o tom, že v bode Rôzne 
môžu predkladať len také 
návrhy, ktoré nemajú dopad 
na rozpočet mesta.
 Návrh trojice poslancov 
sa však nestretol s pocho-
pením niektorých kolegov. 
Podľa predsedu mestského 
poslaneckého Bratislavské-
ho klubu Jána Budaja takýto 
návrh obmedzuje poslancov 
a umlčuje diskusiu. Nazval 
ho „náhubkovým zákonom“. 
„Chcete umlčiavať kritiku 
korupcie? Chcete umlčiavať 
nás, ktorí sme odmietli zú-
častňovať sa na zákulisných 
dohodách pri delení mest-
ských podnikov?“ pýtal sa 
v diskusii Budaj. Jeho klu-
bový kolega, poslanec Ján 
Hrčka, na protest navrhol, 
aby poslanci hovorili svoje 
vystúpenia na jeden nádych. 
Bratislavskému klubu sa 
návrh na skrátenie disku-
sie nepozdával až tak, že na 
protest opustili hlasovaciu 
miestnosť.

Mestskí poslanci o dôvo-
doch obmedzenia času 
diskusie na zasadnu-
tiach parlamentu:
 Zmeny v rokovacom 
poriadku týkajúce sa mož-

ností diskusie a reagovania 
poslancov na svojich kolegov 
komentujú traja predklada-
telia a jedna z oponentov ná-
vrhu.
 „Tým, že odborní pra-
covníci magistrátu musia 
tráviť dodatočný čas na ro-
kovaniach zastupiteľstva, 
nemôžu sa venovať odbornej 
práci a tým sa brzdí rozvoj a 
riešenie jeho akútnych prob-
lémov mesta, ktorých máme 
neúrekom.“ konštatuje Mi-
lan Jambor.
 „Poslanci mestského 
zastupiteľstva majú veľa 
možností ako sa politicky 
zviditelňovať. Určite nie je 
najsprávnejším spôsobom 
neustále si vybavovanie 
vlastných osobných animo-
zít napr. cez nekonečné dis-
kusie.“ konštatuje Rado-
slav Olekšák.
 „Mesto nie je v práve 
najlepšej fi nančnej kondícií, 
chýbajú peniaze na rozvoj a 
preto považujem plytvanie 
fi nančnými prostriedkami 
na organizovanie dodatoč-
ných rokovacích dní za-
stupiteľstva v tejto dobe za 
nešťastné.“  hovorí Pavol 
Bulla.

Poslankyňa Elena Päto-
prstá: „Obmedzenie práva 
poslancov hovoriť je odstrá-
nením poistky, chrániacej 
mestský majetok. Vysvetliť 
za 4 minúty problém v roz-
počte, územnom pláne alebo 
zmluve o predaji PKO je ne-
reálne. Všetci traja poslanci, 
ktorí navrhli „náhubkový 
zákon“ a argumentujú šetre-
ním peniazmi magistrátu za 
prenájom rokovacej miest-
nosti, bez váhania a veľké-
ho ekonomického prepočtu 
hlasovali za predaj PKO za1 
euro. Škoda, že si neurobili 
analýzu, o ktorých materiá-
loch poslanci najdlhšie dis-
kutujú. Zistili by, že sú to 
práve tie materiály, ktoré 
riadne neprešli odbor-
nou diskusiou v komisi-
ách. Varovným príkladom 
je práve spomínaná zmluva 
o predaji PKO za 1 euro, kto-
rá neprešla ani len fi nančnou 
komisiou, a bola predložená 
7 minút po začatí zastupiteľ-
stva. Diskusia sa presunula 
na zastupiteľstvo a trvala 5 
hodín. Rovnako aj diskusia 
o obsadení predstavenstiev 
dôležitých podnikov. Ekono-
micky výpočet, ktorý predlo-
žil jeden z poslancov ako dô-
vod na obmedzenie diskusie, 
je tragickým nepochopením 
demokracie. „Demokracie - 
toť diskusie“ ako vravel T. G. 
Masaryk. Demokracia je síce 
komplikovaná, náročná na 
čas a nákladná, ale prináša 
najvyššiu mieru konsenzu, 
spoločenskej dohody. Oproti 
tomu totalitné rozhodova-
nie je rýchle a lacné, ale ako 
vieme z histórie, často končí 
katastrofálne“.

(rl)
(sita, red)

Bratislava pre všetkých opäť 
otvára všetky dvere
(dokončenie zo str. 1)

Samospráva v spolupráci tí-
nedžermi pripravila 9. roč-
ník celomestského projektu 
Mestského parlamentu mla-
dých Bratislava objektívom 
detí a mládeže. Mladá gene-
rácia na netradičnej výstave 
v autobuse na Hviezdoslavo-
vom námestí vyjadrí názor 
na svoje rodné mesto, život 
v ňom očami mladých. 
 Ďalšie mestské organizá-
cie tiež pripravili svoje pre-
zentácie a aktivity ako napr. 
OLO na Primaciálnom ná-
mestí, kde budete môcť vy-
skúšať svoj detský sen – stať 
sa smetiarom a sadnúť si do 
smetiarskeho auta, či do-
zvedieť sa viac o separovaní 
odpadu. Vo vodárenskom 

múzeu si môžete v krásnej 
záhrade oddýchnuť alebo sa 
dozvedieť viac o tom akou 
cestou sa voda dostane k vám 
domov. Nedeli má patriť od-
dych, takže okrem otvorených 
priestorov mestského múzea 
a galérie na vás bude čakať 
pestrý program v prírode v le-
soparku na Partizánskej lúke 
či medzi dostihovými koňmi 
na Závodisku v Petržalke. 
 Množstvo ďalších aktivít 
z bohatej programovej po-
nuky nájdete na stránkach 
www.bratislava.sk. Magistrát 
odporúča, aby návštevníci ne-
chali svoje autá doma a využi-
li na presun do mesta MHD, 
ktorá bude na exponované 
miesta premávať v posilne-
nom režime.

(bk)

Spoločnosť zaoberajúca sa 
distribúciou a doručovaním

Adresných zásielok (listy, časopisy) a 
Neadresných zásielok (letáky) určených 

do schránok obyvateľstva

HĽADÁ SPOĽAHLIVÝCH DORUČOVATEĽOV

V prípade záujmu nás kontaktujte na tel. č.: 0908 708 707
bratislava@cromwell.sk
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Poškodené stromy na Námestí 
slobody najskôr ošetria, potom 
vyrúbu a nasadia nové
Bratislavský magis-

trát najskôr ošetrí a 
potom vymení údajne 
nebezpečné stromy na 
Námestí slobody pred 
Úradom vlády SR. Má ísť 
o 40  stromov cestnej ze-
lene, ktoré podľa dendro-
logického posudku pred-
stavujú bezpečnostné 
riziko pre peších a cestnú 
premávku. 
 Na poškodených bres-
tovcoch západných sa má 
od pondelka 11. apríla 2016 
robiť bezpečnostný orez. Po-

tom sa na jeseň začne s ich 
obnovou, čo znamená, že 
vyrúbané stromy nahra-
dí 44 nových a  mladých 
stromov, medzi nimi ja-
vor poľný a jaseňovec 
metlinatý. „Zvolili sme rov-
naký postup ako v prípade 
Františkánskeho námestia, 
kde sme najskôr spravili bez-
pečnostný orez kvôli zacho-
vaniu bezpečnosti peších 
a následne sme stromy ob-
novili tak, aby sa po výrube 
starých a nezdravých nasa-
dili okamžite nové a zdravé,“ 

Vzhľad Hlavného námestia a 
Františkánskeho námestia sa zmenil

Potom, ako nedávno 
vyrúbali na Františkán-

skom námestí stromy a 
nasadili tam desať hru-
šiek ozdobných, ktoré na-
hradili pôvodné brestovce 
západné, pribudli na Hlav-
nom námestí aj štyri lipy 
malolisté.
 Na Hlavnom námestí sa 

pred výsadbou skončil aj ar-

cheologický výskum. Podľa 

riaditeľa Mestského ústavu 

ochrany pamiatok (MÚOP) 

Iva Štassela, pri francúzskom 

veľvyslanectve sa našli dve 

stredoveké úpravy terénu z 

riečnych valúnov z 13. a 14. 

storočia. Pri japonskom veľ-

vyslanectve bola objavená 

baroková kanalizácia. „Nálezy 

však nebránia novej výsadbe,“ 

dodal Ivo Štassel. Vzhľadom 

na to, že obidve námestia sú 

súčasťou Mestskej pamiatko-

vej rezervácie, archeologický 

výskum sa robil zo zákona.  

 Na Františkánskom ná-

mestí už dávnejšie vysadili 

nové stromy, pretože podľa 

dendrologického posudku 

boli pôvodné stromy v zlom 

zdravotnom a statickom sta-

ve, pričom jednou z hlavných 

príčin bolo zabetónovanie 

koreňov počas dláždenia ná-

mestia. „Stromy nemali pre-

vzdušnenú koreňovú misu, 

pôda bola zhutnená, korene 

sa nemali kam rozvíjať, počas 

dažďov tam stála voda a kore-

ne odhnívali,“ povedal Peter 

Bali z oddelenia životného 

prostredia a mestskej zele-

ne. Stromy boli aktuálne 
vysadené tak, aby spĺňali 
požiadavky projektu Bra-
tislava sa pripravuje na 
zmenu klímy, pričom oko-
lo koreňového balu boli 
nainštalované prevzduš-

ňovacie a zavlažovacie 
sondy, ktoré sú vedené 
v strednej časti jamy oko-
lo celého balu a obidva 
konce sondy sú tak vyve-
dené na povrch do kore-
ňovej misy. Cieľom tých-
to opatrení je zabezpečiť 
zdravý rast stromov. 
 Celý projekt obnovy stro-

mov na Františkánskom ná-

mestí a výsadba stromov na 

Hlavnom námestí je fi nanco-

vaný z 85 percent z fi nančné-

ho mechanizmu Európskeho 

hospodárskeho priestoru, 

Nórska a štátneho rozpočtu 

SR. Celý projekt má byť zrea-

lizovaný do apríla 2017.

(rl, red) 

Stromy na Hlavnom námestí môžu 
poškodiť siete, tvrdí Štefan Holčík

Názory na to, či na his-
torických plochách 

námestí majú byť stromy, 
sa rôznili a rôznia. Podľa 
archeológa a bratislavské-
ho historika Štefana 
Holčíka, predtým, ako 
sa začala, podľa neho zby-
točná výsadba stromov 
na Hlavnom námestí, sa 
vedelo, že na ich mieste 
sú uložené technické sie-
te. Sú tam z obdobia, kedy 
sa na námestí dávala nová 
dlažba, čo bolo asi medzi 
rokmi 2002 – 2005. 
 Vtedy boli všetky siete 
zakreslené a vedľa nich sú 
zvyšky barokového základu 
strážnice, ktorá tam stála od 
polovice osemnásteho storo-
čia, do začiatku 19. storočia. 
Strážnica bola zbúraná, no z 
jej suterénu bol zachytený kus 
muriva. Podľa Holčíka bola na 
tomto murive a technických 
sieťach vtedy urobená betó-
nová doska, aby nedošlo k ich 
poškodeniu. „Teraz, v rámci 
nezmyselnej výsadby stromov, 
tú betónovú dosku poškodi-
li – prerazili cez ňu diery a 
keďže sú tam technické siete, 
tak na všetko položili čiernu 
umelohmotnú fóliu a tvrdia, 
že cez fóliu neprejdú korene 
zasadených stromov.“ Ako 
ďalej uviedol, ide o nezmysel, 
pričom upriamil pozornosť na 
stromy oproti Starej tržnici na 
Námestí SNP, ktorých korene 
vyvalili chodník a poškodili 
aj obrubníky. „Čiže, takto to 
dopadne aj s technickými sie-
ťami pod novými zasadenými 
stromami,“ tvrdí Holčík. Re-
dakcii poslal aj dve fotografi e, 

na ktorých je podľa neho stav 
z minulého týždňa predtým, 
ako boli vysadené stromy.
 Iný názor na celú situáciu 
má riaditeľ Mestského ústavu 
ochrany pamiatok Ivo Štas-
sel, ktorý tvrdí, že stromy boli 
zasadené mimo existujúcich 
sietí. Podľa neho boli vytýčené 
lokality, o ktorých sa vedelo, 
že ide o archeologické miesta, 
no nedošlo k deštrukcii histo-
rických nálezov, ani k poško-
deniu sietí. Podľa neho kore-
ňový systém bol dodávateľom 
zabalený do fólií, ktoré majú 
usmerniť ich rast, takže k po-
škodeniu nedôjde. Korene sú 
podľa neho pružné, navyše 
stromy nie sú veľké. Pripustil 
ale, že nevie, čo môžu urobiť 
s koreňmi, a teda aj so samot-
nými stromami rôzne vibrácie 
z inžinierskych sietí a káblov 
operátorov. 
 Štefanovi Holčíkovi mno-
hí vyčítajú, že pri riešení ná-
mestí zotrváva na pozíciách 
stredoveku a stredovekého 
myslenia, čo nie je vhodné, 
pretože mestá 21. storočia už 
riešia iné problémy ako vtedy. 
Holčík ale tvrdí, že týmito no-
vými stromami sa nič nevyrie-
ši, pretože tvrdenie, že budú 
priťahovať zrážky, je podľa 
neho hlúposť. „Stromy kto-
ré sú nižšie ako okolo stojace 
budovy, nemôžu priťahovať 
žiadne zrážky,  ide o zlomy-
seľnosť - priestor pomerne 
malého námestia ešte opticky 
zmenšiť. Niekto si musí uve-
domiť, ktorá plocha je sad ale-
bo háj, a ktorá je námestie na 
to, aby sa tam zhromažďovali 
ľudia,“ dodal.

(rl)

Pamiatkari chceli iný projekt, ten 
súčasný má stáť viac ako 100-tisíc eur

Približne stotisíc eur je 
suma, ktorá bude po-

trebná na zaplatenie pro-
jektu hlavného mesta na 
Františkánskom námestí 
a Hlavnom námestí. Mno-
hí ale tvrdia, že projekt bol 
urobený narýchlo, bez po-
trebnej odbornej diskusie 
o tom, ako by mohli a mali 
námestia v centre mesta 
vyzerať.
 Podľa magistrátu, suma 
100 tisíc eur je zatiaľ odhado-
vaná, pretože pôvodný pro-
jekt počítal len s revitalizá-
ciou jedného námestia. „My 
sme ho však rozšírili aj na 
prinavrátenie zelene na Hlav-
né námestie. Výsledná suma 
bude známa až po ukončení 
projektu, lebo napríklad na 
zachovanie zdravého stavu 
stromov chceme ich korene 
zabezpečiť priepustnými mre-
žami, ktoré sa ešte len budú 
inštalovať,“ uvádza magistrát. 
Niektorí historici, archeoló-
govia i architekti hovoria o 
tom, že o podobách centrál-
nych námestí v historickom 
jadre mesta sa mala najskôr 
viesť odborná diskusia. 

Pamiatkari chceli 
iný projekt
 O tom, že so zámerom 
a projektom Hlavného a Fran-
tiškánskeho námestia neboli 
celkom uzrozumení ani pa-
miatkari, svedčia informácie 
z Krajského pamiatkového 
úradu v Bratislave. Pamiat-
kari totiž chceli po hlavnom 
meste, aby na oboch námes-
tiach urobilo novú koncepciu 
- zásadnejší projekt. Zmeny 
sa mali týkať napríklad novej 
dlažby, dispozičných riešení a 
pod. Mohlo tak dôjsť k zme-

nám, ktoré mali ešte viac zvý-
razniť genius loci, teda ducha 
tohto vzácneho historického 
miesta. Podľa našich infor-
mácií, odpoveďou mesta boli 
notoricky známe argumenty 
o nedostatku času a fi nancií. 
Odporúčania pamiatkarov 
tak zostali nevyslyšané a pa-
miatkový úrad v podstate so 
súčasným projektom súhla-
sil - išlo o osadenie stromov 
na pôvodných pozíciách na 
Františkánskom námestí a na 
nových na Hlavnom námestí.
Podľa historika a archeoló-
ga Štefana Holčíka, „štátny 
pamiatkový orgán prikázal 
hlavnému mestu isté veci, ale 
mesto je také silné, že si dovolí 
aj to, čo mu štátny orgán pri-
káže, negovať. Z pamiatkové-
ho hľadiska, tie stromy sú tam 
nezmysel. Naviac, stromy pri 
Japonskej ambasáde na Hlav-
nom námestí sú v chládku a 
nič nezatienia, lebo domy sú 
na južnej strane, a keď svieti 
slnko, tak budovy vrhajú tieň 
práve na túto stranu námes-
tia,“ uviedol Holčík.
 Otázkou zostáva, prečo 
bol zámer zmien na Hlavnom 
a Františkánskom námestí 
šitý horúcou ihlou, zabale-
nou do programu tzv. klima-
tických zmien? Argumenty o 
nedostatku peňazí a času sú 
notoricky známe už z minu-
losti. Práve pre také argumen-
ty nemá Bratislava napríklad 
moderný most, ale stroho 
technickú stavbu v podobe 
Starého mosta. Pretože čas a 
peniaze... Nečudujme sa po-
tom, že urbanistické a archi-
tektonické zmeny v hlavnom 
meste nemajú v poslednom 
čase ani hlavu ani pätu.

(rl)

uviedla pre Bratislavský ku-
riér hovorkyňa mesta Ivana 
Skokanová.
 „Nové stromy, ktorých 
bude navyše vysadených viac 
ako je teraz, pozitívne ovplyv-
nia vzhľad tohto priesto-
ru. Namiesto poškodených 
a prestarnutých stromov sa 
obyvatelia mesta môžu tešiť 
na obnovenú alej. Už v mi-
nulosti museli byť viaceré 
stromy odstránené a teda 
alej je už v súčasnosti „pre-
riedená“. Zároveň musíme 

zabezpečiť bezpečnosť ob-
čanov,  pretože celý priestor 
Námestia slobody, vrátane 
aleje, je veľmi využívaný. Ob-
novu poškodených stromov 
považujem za nevyhnutnú,“ 
povedala Zuzana Hudeková 
z oddelenia hlavnej archi-
tektky. „Zlý zdravotný stav 
a poškodenie stromov pre-
ukázal dendrologický posu-
dok,“ povedala Hudeková. 
V dendrologickom po-
sudku sa uvádza, že viac 
ako polovica stromov je 

v havarijnom stave a je 
okamžite nutná ich revi-
talizácia. U väčšiny stromov 
sú totiž rozsiahle poškodenia, 
od koreňov stromov až po 
nasadenie korunky stromu. 
„Mestské prostredie je pre 
úspešný rast a vývoj stromov 
veľmi nepriaznivý. V zahra-
ničí sa obnova stromov  robí 
pravidelne a systematicky. 
V niektorých prípadoch sa 
obnovujú mestské stromy 
akonáhle  dosiahnu vek po 
30-40 rokov.  Ročne sa tak 

rúbu tisíce stromov a záro-
veň sa ďalšie tisíce vysadia,“ 
dodala Zuzana Hudeková 
z oddelenia hlavnej archi-
tektky.
 Pripomíname, že v júni 
tohto roka sa začína pred-
sedníctvo SR v EÚ a pred 
Úradom vlády SR sa do kon-
ca roka bude zrejme pohy-
bovať množstvo úradníkov 
a funkcionárov členských 
krajín EÚ, ako aj politikov EÚ 
z Bruselu.

(rl, red)
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Pred tromi mesiacmi som 
kúpil ojazdené motorové 
vozidlo od fyzickej oso-
by. Na aute sa vyskytla 
vážna chyba motora, kto-
rú je potrebné opraviť, 
aby sa auto dalo ďalej 
používať. V servise mi 
potvrdili, že ide o vadu, 
ktoré nevznikla mojim 
zavinením ako som po-
užíval auto, ale že vada 
sa musela prejavovať už 
v čase, keď som auto kú-
pil. Preto chcem od bý-
valého majiteľa aby mi 
náklady na opravu uhra-
dil alebo aby mi poskytol 
zľavu z ceny, prípadne 
uvažujem, že by som mu 
auto vrátil. Je to možné?
 S ohľadom na fakt, že ide 
o kúpu veci medzi fyzickými 
osobami, tak ide o občian-
skoprávny vzťah upravený 
príslušnými ustanoveniami 
zodpovednosti za vady pod-
ľa Občianskeho zákonníka. 
Dôležité je, čo ste si dohodli 
v kúpnej zmluve. Zákon dáva 
možnosť účastníkom upraviť 
si vzájomné práva a povinnos-
ti dohodou, to znamená usta-
noviť si, v ktorých prípadoch 
sa zodpovedá za vady, ktoré 
sa vyskytujú do určenej alebo 
dojednanej doby po splnení. 
V dohode je možné upraviť 
zodpovednosť podľa prísnej-
ších zásad než ustanovuje 
zákon. 
 Ak v zmluve nemáte do-
hodnuté osobitné podmien-
ky zodpovednosti za vady, 
postupuje sa podľa prísluš-
ných ustanovení §499 a nasl. 
Občianskeho zákonníka. 
V zásade platí, že kto prene-
chá inému vec za odplatu, 
zodpovedá za to, že vec v čase 
plnenia má vlastnosti výslov-
ne vymienené alebo obvyklé, 
že ju možno použiť podľa 
povahy a účelu zmluvy alebo 
podľa toho, čo účastníci do-
jednali, a že vec nemá právne 
vady. Podľa §508 ods.2 Ob-
čianskeho zákonníka vada, 
ktorá sa prejaví do šiestich 
mesiacov odo dňa prevzatia 
plnenia, sa považuje za vadu, 
ktorá bola už v deň prevzatia, 
ak to neodporuje povahe veci 
alebo ak scudziteľ (predáva-
júci) nepreukáže opak.
 Nadobúdateľ je povinný 
vadu predávajúcemu vytknúť. 
Bez toho si nemôže uplatniť 
nárok zo zodpovednosti za 
vady na súde. Podľa §507 ods. 
1 Občianskeho zákonníka ak 
nemôžno vadu odstrániť a 
ak nemožno pre ňu vec uží-
vať dohodnutým spôsobom 
alebo riadne, je nadobúdateľ 
oprávnený domáhať sa zru-
šenia zmluvy. Inak sa môže 

nadobúdateľ domáhať buď 
primeranej zľavy z ceny, vý-
meny alebo opravy alebo do-
plnenia toho čo chýba. Nárok 
zo zodpovednosti za vady je 
potrebné uplatniť na súde 
vo všeobecnej (trojročnej) 
premlčacej dobe (§101 Ob-
čianskeho zákonníka), ktorá 
začína plynúť odo dňa, keď 
nadobúdateľ vytkol vady u 
scudziteľa. Uplatnenie náro-
ku zo zodpovednosti za vady 
nevylučuje nárok na náhradu 
škody, ktorá z vady vznikla.
 Z uvedeného vyplýva, že 
je potrebné, aby ste riadne 
uplatnili vadu u predávajú-
ceho a navrhli spôsob rieše-
nia, ktorý požadujete – zľavu 
z ceny, úhradu nákladov na 
odstránenie vady alebo úpl-
né zrušenie zmluvy. Záleží 
od Vášho uváženia, pre ktorú 
možnosť sa rozhodnete. Mi-
nimálne je potrebné žiadať 
kompenzáciu vo výške ná-
kladov na odstránenie vady. 
Za úvahu tiež stojí vyčíslenie 
škody za obdobie, ktoré ste 
nemohli vozidlo plne uží-
vať. Úplné zrušenie kúpnej 
zmluvy (t.j. vrátenie vozidla) 
je taktiež relevantným rie-
šením, najmä ak ste stratili 
dôveru k celkovému stavu 
vozidla a možnosti jeho spo-
ľahlivého užívania v budúc-
nosti.  Záleží taktiež od ocho-
ty predávajúceho pristúpiť 
na niektoré z navrhovaných 
riešení. Pokiaľ sa však s pre-
dávajúcim nedohodnete na 
akceptovateľnom riešení je 
potrebné podať kvalifi kovaný 
návrh na súd.

Developer zámeru Centrop 
potrebuje pre svoj projekt zmenu 
územného plánu mesta

Zámer na postavenie 
logistického parku 

v tesnej blízkosti automo-
bilky Volkswagen medzi 
Devínskou Novou Vsou 
a Záhorskou Bystricou, 
je súčasťou veľkej vízie 
spoločnosti Centrop, kto-
rú manažuje spoločnosť 
Reform Capital. 
 Spoločnosť vlastní asi po-
lovicu z pozemkov, s celkovou 
rozlohou vyše 600 hektárov. 
Územie medzi Bormi a auto-
mobilkou je zatiaľ poľnohos-
podárskou pôdou, ktorá patrí 
množstvu vlastníkov. Reform 
Capital má 270 hektárov. 
Ďalšie časti majú súkromní-
ci, cirkev i štát.  V minulosti 
tu investovali asi 150 milió-
nov eur. Pozemky pripravuje 
pre budúcich developerov. 
Najskôr tu chcú logistický 
park pre automobilku, ne-
skôr uvažujú o bývaní pre jej 
zamestnancov, občianskej 
vybavenosti, službách, ob-
chodoch, športoviskách, par-
koch a ihriskách pre rodiny 
s deťmi. Tak to uvádza strán-
ka centrop.sk. Developer chce 
najskôr na 70-tich hektároch 
pri automobilke postaviť lo-
gistický park. V správe, v kto-
rej čiastočne predstavuje svoj 
projekt otvorene vyzýva, aby 
sa kvôli tomu zmenil územ-
ný plán mesta, ktorý výstavbe 
bráni. „Z našej strany sme 
splnili všetky požiadavky 
zúčastnených strán. To-
uto cestou chceme ape-
lovať na predstaviteľov 
mesta Bratislava, aby vo 
veci zmien územného plá-
nu začali urýchlene ko-
nať, pretože za posledné 
4 roky sa pre žiadny pripra-
vený developerský projekt 
územný plán nezmenil,“ 
vyzýva projektový manažér 
projektu Centrop Michal 
Smolec. Architekt Juraj Bene-

tin, spoluautor urbanistickej 
štúdie tvrdí, že územie se-
verozápadného rozvojového 
pólu, patrí vďaka vybudovanej 
infraštruktúre medzi miesta 
s najväčším urbanistickým 
potenciálom: „Bratislava sa 
týmto smerom rozvíjala tro-
chu v nerovnováhe aj čo sa 
týka funkcií. V tomto póle 
naďalej dominuje bývanie. Je 
však dôležité, aby sa tu posil-
ňovali aj ďalšie mestské funk-
cie, akými sú služby verejnos-
ti, obchod, administratíva či 
ľahký priemysel, ktoré spoloč-
ne vygenerujú nové pracovné 
miesta,“ uviedol.
 Ako je známe, nie ďaleko 
od zamýšľanej výstavby prie-
myselného parku vzniká nová 
mestská štvrť Bory, s už vybu-
dovaným nákupným a zábav-
ným centrom Bory Mall. Nová 
štvrť čiastočne už disponuje a 
v budúcnosti bude disponovať 
všetkými službami a infraš-
truktúrou, ktorá má mestský 
charakter. Navyše, v hybridnej 
zóne tejto periférie sú prítom-
né aj mnohé veľké obchodné 
reťazce ako Metro, Hornbach, 
OBI a podobne. Celá zóna 
v pomyselnom obdĺžniku 
Dúbravka- Lamač - Záhorská 
Bystrica - Devínska Nová Ves 
bola a bude zónou s vysokou 
frekvenciou najmä osobnej 
automobilovej dopravy, a to 
aj kvôli ďalším obytným a sta-
vebným projektom, nielen no-
vej štvrte Bory, v ktorej majú 
bývať tisíce ľudí.
 Reform Capital založili 
v roku 2003 v Prahe bývalí in-
vestiční bankári Marek Cha-
trný a Martin Drázský. Obaja 
sa môžu pochváliť bohatými 
skúsenosťami z Wall Street 
a City of London. Spoločnosť 
má dnes pobočky v Prahe, 
Bratislave a Wroclawi.

(rl, red)
Vizualizácia: Centrop

Slovnaftskú ulicu po rokoch vyčistili

Časť Slovnaftskej ulice 
je okrem iného nesláv-

ne známa aj kopou od-
padkov. To je na istý čas  
minulosťou. O vyčistenie 
tohto úseku  sa postarala 
spoločnosť Slovnaft, a.s. 
na vlastné náklady.
 Časť Slovnaftskej cesty 
tradične už desaťročia slúži 
ako parkovisko pre kamióny 
križujúce na svojich cestách 
Bratislavu a stala sa neslávne 
známou práve pre enormné 
znečistenie odpadom najrôz-
nejšieho druhu. Do jej čis-
tenia a kultivácie parčíku sa 
nedávno pustila pätnásťčlen-

ná skupina robotníkov. „Spo-
ločnosť Slovnaft sa tejto verej-
noprospešnej aktivity chopila 
z vlastnej iniciatívy, čo veľmi 
oceňujem. Neporiadok v tej-
to lokalite bol tŕňom v oku 
viacerých obyvateľov Vlčieho 
hrdla,“ uviedol starosta Ruži-
nova Dušan Pekár.  Pozemky, 
na ktorých sa zvykne kopiť 
neporiadok, patria Sloven-
skému pozemkovému fondu 
a hlavnému mestu. O ich vy-
čistenie sa ale už párkrát po-
starala mestská časť Ružinov 
ako aj rafi néria, a to na vlastné 
náklady.

(red)

BSK  vedie v štatistikách 
návštevnosti
Návštevnosť Bratislav-

ského regiónu vzrást-
la v minulom roku o viac 
ako štvrtinu a BSK privítal 
na svojom území takmer 
1 200 000 návštevníkov. 
Aby naďalej rástla aj v 
roku 2016, predstavil 
kraj svoju novú aplikáciu 
„Bratislava Region“. 
 Návštevníci v nej nájdu 
všetky informácie o regióne, 
o ubytovaní či reštauráciách 
a všade tam návštevníkov pri-
vedie aj interaktívna mapa. 
Podľa predsedu BSK Pavla 
Freša, sa celkovo pre cestovný 
ruch stáva Bratislavský región 
atraktívny. „Dvadsaťpäť per-
centný nárast nemá nikto na 
Slovensku. Nárast zahranič-
ných návštevníkov bol takmer 
27 % za minulý rok. To zna-
mená zo 600 000 za pred-
minulý rok na vyše 760 
000 pre minulý rok. Taký-
to veľký nárast zahraničných 

návštevníkov nemá žiaden iný 
kraj na Slovensku,“ uviedol. 
Bratislavský samosprávny kraj 
je suverénnym víťazom štatis-
tík návštevnosti, ktoré spracú-
va Štatistický úrad SR, preto-
že samotná návštevnosť kraja 
stúpla o 25,09%. To znamená, 
že minulý rok prišlo do regió-
nu 1 194 479 návštevníkov 
z toho zahraničných návštev-
níkov bolo 767 107. Najviac 
zahraničných turistov je 
z Českej republiky, z Ne-
mecka a Rakúska. Kraj 
55 % nárast počtu turistov 
z Veľkej Británie a o viac 
ako 40 % narástol aj z USA. 
Aj v počte návštev zahranič-
ných turistov je BSK na prvej 
priečke v štatistike. Najviac 
návštevníkov spomedzi ostat-
ných krajov má Bratislavský 
región aj pri kongresových 
turistoch, ktorých prišlo 234 
047.

(red,rl)

V Karlovej Vsi otvoria bezplatnú právnu poradňu
V bratislavskej mest-

skej časti Karlova Ves 
otvoria bezplatnú právnu 
poradňu. Fungovať začne 
od stredy 13. apríla na kar-
loveskom miestnom úra-
de a ľuďom bude k dispo-
zícii každú nepárnu stredu 
od 15:00 do 17:00.
 „Právnu pomoc budú 
ľuďom poskytovať právnici 

miestneho úradu a spolu-
pracujúci advokáti,“ infor-
moval hovorca Karlovej Vsi 
Branislav Heldes. „Bezplatné 
právne poradenstvo bude ur-
čené obyvateľom s trvalým 
pobytom v Karlovej Vsi a bu-
deme ho poskytovať priamo 
v budove Miestneho úradu na 
1. poschodí v kancelárii čís-
lo 203. Očakávame, že ľudia 

sa na nás obrátia v otázkach 
majetkového, bytového, de-
dičského, rodinného či exe-
kučného práva,“ pripomenul 
karloveský vicestarosta Bra-
nislav Záhradník.
 Miestny úrad odporučí 
klientovi možné riešenie jeho 
problému. „Otvorením práv-
nej poradne reagujeme na do-
pyt obyvateľov, ktorí sa na nás 

obracajú so svojimi právnymi 
problémami,“ vysvetlila sta-
rostka Karlovej Vsi Dana Ča-
hojová. Do júna bude poradňa 
fungovať v skúšobnom a od 
septembra už v riadnom re-
žime. Poskytovať nebude po-
radenstvo v trestných veciach 
a nebude zastupovať klientov 
na súdnych konaniach. 

(sita)

So stavebnými prácami na 
športparku Jama stále nezačali
So stavebnými prácami 

na športparku Jama na 
zanedbanej ploche v lokali-
te Tehelné pole v bratislav-
skom Novom Meste stále 
nezačali. Pôvodne chceli 
projekt ukončiť koncom 
apríla tohto roka, s výstav-
bou však začnú po ukon-
čení verejného obstaráva-
nia na realizátora projektu. 
 V parku bude multifunkč-
né ihrisko, tenisové kurty, 
cyklistická a inline dráha, fi t-
nes prvky, chodníky, lavičky, 
verejné osvetlenie, jazierko a 
nová zeleň. „Z Úradu vlády SR 
sa nám vrátila dokumentácia 
s pripomienkami k verejné-
mu obstarávaniu. Tieto pri-
pomienky vyhodnocujeme a 
snažíme sa ich zapracovať tak, 
aby sme v ďalšom kroku mohli 

začať s obstarávaním,“ uviedol 
hovorca mestskej časti Brati-
slava - Nové Mesto Marek Tet-
tinger. Dodal, že vybudovanie 
nového parku v centre mesta 
je nielen po technickej stránke 
mimoriadne náročný projekt.  
 Zámer vybudovať nový ve-
rejný park rieši mestská časť 
od polovice roka 2013. Mest-
ské zastupiteľstvo vtedy zveri-
lo areál bývalého štadióna do 
správy mestskej časti. Cyklis-
tický štadión v bratislavskom 
Novom Meste zbúrali v roku 
2010. Voľná plocha poslúžila 
najmä stavebníkom ako skla-
disko počas rekonštrukcie 
štadióna Ondreja Nepelu pred 
majstrovstvami sveta v ľado-
vom hokeji, ktoré boli v hlav-
nom meste na jar 2011.

(sita)
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Na hornú časť hradu Devín sa 
návštevníci dostanú o rok v apríli

Na národnej kultúrnej 
pamiatke hrad Devín 

pokračujú rekonštrukčné 
práce na znovu sprístup-
není horného hradu ve-
rejnosti. Momentálne sa 
práce zameriavajú na pa-
miatkovú obnovu  hradob-
ných konštrukcií. 
 Po ich skončení sa v druhej 
polici tohto roka začne s ob-
novou expozícií. Sprístup-
nenie horného hradu verej-
nosti je naplánované na jar 
budúceho roka, kedy by mali 
byť ukončené všetky práce. 
Prvým aprílom tohto roku sa 
otvorila sezóna pre návštevní-
kov hradu.
 Rekonštrukčné práce spo-
čívajú v pamiatkovej obnove 
hradobných konštrukcií časti 
areálu tejto národnej kultúr-
nej pamiatky, ktorých súčas-
ťou je sprístupnenie horného 
hradu, obnova komunikačné-
ho systému zo stredného hra-
du na horný hrad a stavebné 
úpravy na strednej a hornej 
terase. Aktuálne sa ukončuje 
nadmurovanie dvojpriesto-
rovej architektúry odkrytej 
archeologickým výskumom 
a práce súvisiace so spevne-
ním plochy strednej terasy. 
„Osadili sme hlavné nosné 
prvky oceľového schodiska na 
strednej terase a na spodnej 
časti hornej terasy. V súčas-
nosti sa pripevňujú zábrad-
lia tvorené stĺpikmi, na ktoré 
bude prikotvená výplň s prie-
bežným madlom,“ povedal 
riaditeľ mestskej organizácie 
Generálny investor Bratislavy 
Vladimír Gašperák. 
 „Od druhej polovice toh-
to roka začneme s obnovou 
expozície v podzemných jas-
kynných priestoroch hrad-
ného brala. Vzhľadom na 
charakter prác a súvisiacu 
prípravu expozície, sa budú 

môcť návštevníci NKP hrad 
Devín dostať na horný hrad 
a navštíviť muzeálnu expozí-
ciu v podzemných jaskynných 
priestoroch hradného brala 
v apríli budúceho roka,“ pove-
dal riaditeľ Múzea mesta Bra-
tislavy Peter Hyross. MMB 
sa bude podieľať na realizácii 
obnovenia expozícií. 
 Projekt „NKP hrad De-
vín – sprístupnenie horného 
hradu verejnosti“ sa realizuje 
v rámci programu Ochrana 
a revitalizácia kultúrne-
ho a prírodného dedičstva 
a podpora diverzity v kul-
túre a umení fi nancovanom 
z fi nančného mechanizmu 
Európskeho hospodárskeho 
priestoru a Nórska, pričom 
85 % nákladov je hradených 
prostredníctvom grantu EHP 
a Nórska (z toho 15 % nákla-
dov tvorí štátny rozpočet) 
a zvyšných 15 % nákladov je 
spolufi nancovaných Hlavným 
mestom SR Bratislava. Cel-
ková hodnota projektu je 399 
729 eur.

(red, rl)
Foto Marek Velček

Baroková záhrada na Bratislavskom 
hrade má byť otvorená v lete

Práce na Barokovej zá-
hrade Bratislavského 

hradu (BH) sú vo fi nálnom 
štádiu. Bratislavský kuriér 
o tom informovalo tlačo-
vé oddelenie Kancelárie 
NR SR. Podľa NR SR je 
sprevádzkovanie záhrady 
naplánované v lete tohto 
roku. 
 „Konkrétny termín otvo-
renia a sprístupnenia Baro-
kovej záhrady pre verejnosť 
bude v dostatočnom predsti-
hu vopred ofi ciálne oznáme-
ný,“ uvádza NR SR. Finančné 
náklady na rekonštrukciu za-
niknutej Barokovej záhrady sú 
viac ako 4,5 mil. eur. Suma za-
hŕňa reštaurovanie, umelecké 
diela, sadové úpravy záhrady 
a ostatné práce na exteriéro-
vých plochách.
 Už v roku 1986 v rám-
ci prípravnej dokumentácie 
bolo odporúčané a následne 
schválené dobudovanie areálu 
BH v slohotvornom období 
neskorého tereziánskeho ba-
rokového výrazu.
 Baroková záhrada po veľ-
kom požiari zanikla a jej ob-
nova bola plánovaná dlhodo-
bo. Pod záhradou sa vzniká 
podzemná parkovacia garáže 
s kapacitou dvestodvadsaťdva 
parkovacích miest s vjazdom 
zo Zámockej ulice. Podzemná 
garáž by mala slúžiť návštev-
níkom hradu, pri organizova-

ní kultúrno –spoločenských 
akcií v novom obnovenom 
objekte Zimnej jazdiarne, ako 
aj pri protokolárnych akci-
ách štátnej reprezentácie SR 
v Hradnom paláci. Podľa NR 
SR bez zabezpečenia parkova-
cích miest nie je možné areál 
oživiť a celoročne ho využívať 
na rôzne podujatia.
 Zimná jazdiareň bude mať 
pôvodnú historickú podobu. 
Ide o približne 42 metrov dlhú 
viacúčelovú sálu s kapacitou 
zhruba šesťsto miest. Bude 
celoročne slúžiť hlavne na 
kultúrne a spoločenské podu-
jatia. Atrakciou pre návštevní-
kov bude aj pôvodná podzem-
ná chodba, spájajúca Hradný 
palác s cisternou, ktorá bude 
obnovená a sprístupnená ve-
rejnosti.
 Celkové náklady rekon-
štrukcie Bratislavského hradu 
sú vo výške takmer 23 mil. 
eur. 
 Na základe vykonaných 
pamiatkových výskumov bola 
v roku 2001 prioritne stano-
vená koncepcia rekonštrukcie 
v tereziánskom barokovom 
výraze doplnená o skutoč-
nosť, že budú ponechané, 
zrekonštruované a prezen-
tované významné nálezy aj z 
predchádzajúcich období vý-
voja hradného paláca (gotika, 
renesancia).

(rl, red)

Na Pult centrálnej ochrany hlavného mesta je pripojených 59 mestských subjektov
Mestská polícia nie-

lenže zabezpečuje 
poriadok v uliciach, ale 
chráni tiež majetok mesta 
a Bratislavčanov a to pro-
stredníctvom Pultu cen-
trálnej ochrany hlavného 
mesta SR Bratislavy (ďa-
lej PCO). Hneď po nástu-
pe do funkcie malo nové 
vedenie mesta snahu pri-
pojiť na PCO aj rozpoč-
tové a príspevkové or-
ganizácie mesta tak, aby 
sa efektívnejšie využívali 
verejné zdroje. Z pôvod-
ných 20 mestských or-
ganizácií je dnes na PCO 

pripojených 59. „Mestská 

polícia nielenže zabezpečuje 

poriadok v uliciach, ale tak-

tiež chráni majetok mesta 

a Bratislavčanov prostredníc-

tvom Pultu centrálnej ochra-

ny. Ten funguje od roku 1993, 

paradoxne však až do minu-

lého roku si niektoré mestské 

organizácie nechávali zabez-

pečovať ochranu svojich ob-

jektov u súkromných fi riem 

-  mimo bratislavského pultu 

centrálnej ochrany. My sme 

to zmenili a na PCO sa napo-

jili viaceré príspevkové a roz-

počtové organizácie mesta,“ 

povedal primátor Bratislavy 

Ivo Nesrovnal. „Považovali 

sme za neefektívne platiť za 

služby súkromnej spoloč-

nosti, keď si rovnaké služby 

dokážeme zabezpečiť sami. K 

PCO sa tak pripojili základné 

umelecké školy, centrá voľ-

ného času, ale aj organizácie 

Marianum, STARZ, BKIS  či 

mestský podnik OLO,“ vy-

svetlil primátor. 

 Mestské podniky neplatia 

za pripojenie na PCO, platia 

iba vzniknuté náklady spo-

jené s poplatkom za prenos 

dát. Mestské organizácie tak 

takýmto spôsobom môžu 

ušetriť od 100 eur do 500 

eur mesačne. „Za rok je to už 

suma, ktorú dokážu naše or-

ganizácie investovať do zlep-

šenia služieb pre Bratislavča-

nov. To bolo cieľom,“ dodal 

primátor. 

 Pult centrálnej ochrany 

ako podnikateľský subjekt 

patriaci pod hlavné mesto v 

súčasnosti nepretržite sledu-

je  320 objektov. Úlohou PCO 

je monitorovať a vyhodnoco-

vať správy z  elektronického 

zabezpečovacieho systému. 

Elektronický zabezpečovací 

systém je jednou z najlep-

ších metód, ako ochrániť svoj 

majetok – chatu, garáž, byt, 

auto či dom. To, ako PCO 

funguje, ilustrovali dnes na 

konkrétnom príklade zásahu 

vo Front Offi  ce Magistrátu 

hl. mesta SR Bratislavy prís-

lušníci mestskej polície. 

 „Samotná funkcia PCO 

spočíva v monitorovaní správ 

zo zabezpečovacieho systé-

mu. Akákoľvek nepovolená 

zmena v stave chráneného 

objektu (neoprávnený vstup 

až po násilné vniknutie) je 

odovzdaný zo systému na 

objekte okamžite na PCO. 

Po prijatí  poplachového 

signálu operátor okamžite 

vysiela na miesto zásahovú 

skupinu – policajnú hliadku 

mestskej polície,“ vysvetlil 

náčelník Mestskej polície 

Bratislavy Peter Krajíček. 

„Táto zásahová skupina je 

v neustálom kontakte s ope-

rátorom PCO. Takto môžeme 

okamžite zaistiť súčinnosť 

napríklad hasičov či štátnej 

polície. Mestská polícia je na-

vyše vybavená technickými aj 

donucovacími prostriedka-

mi, vykoná kontrolu objektu, 

zasiahne proti prípadnému 

páchateľovi a zabráni vzniku 

ďalších materiálnych škôd,“ 

dodal náčelník. 

(red)

Z domácností budú v apríli 
zbierať škodlivý odpad

Obyvatelia Bratislavy 
sa budú môcť opäť 

zbaviť škodlivého odpa-
du. Jarný zber sa začne 
16. apríla a pokračovať 
bude v jednotlivých mest-
ských častiach až do 30. 
apríla. Spoločnosť Arguss 
v spolupráci s hlavným 
mestom bude v tieto dni 
zbierať z domácností sta-
ré náterové hmoty, odpa-
dové rozpúšťadlá, pesti-
cídy, oleje a tuky, batérie 
a akumulátory, žiarivky 
či iný odpad obsahujúci 
ortuť. Odvážať budú aj 
vyradené chladničky či 
mrazničky, počítače, tele-
vízory, monitory, žehličky, 
práčky či mixéry. 
 Škodlivý odpad bude spo-
ločnosť preberať len od obča-
nov - fyzických osôb, teda ne-
podnikateľov. Zber sa začne v 
sobotu 16. apríla. V tento deň 
od 08:00 do 10:00 budú môcť 
škodlivý odpad odovzdať oby-
vatelia Záhorskej Bystrice na 
Gbelskej pri požiarnej zbroj-
nici. Zbierať budú škodliviny 
aj v Devínskej Novej Vsi pred 
bývalou požiarnou zbrojnicou 
na Istrijskej ulici a v Karlovej 
Vsi na parkovisku na Kem-
pelenovej ulici. V sobotu 16. 
apríla od 10:30 do 12:30 budú 
pracovníci spoločnosti zbierať 
škodlivý odpad aj v Lamači 
na obratisku MHD na Seg-
nároch, v Devíne pri dvore 
požiarnej stanice na Hradnej 
ulici a pri požiarnej zbrojnici 
na Žatevnej ulici v Dúbravke. 
O týždeň neskôr, v sobotu 
23. apríla, budú môcť škod-
livý odpad odovzdať Ruži-
novčania pri základnej škole 
v Ružovej doline a obyvatelia 

v Novom Meste v areáli Eko-
podniku na Račianskej uli-
ci. Odpad tu bude možné 
odovzdať v čase od 08:00 do 
10:00. Od 08:00 do 09:00 budú 
k dispozícii pracovníci spo-
ločnosti aj v Rači na rozhraní 
ulíc Jurkovičova a od 09:10 do 
10:00 v Rači - Krasňanoch na 
parkovisku pri obchodnom 
dome Jednota. V sobotu 23. 
apríla od 10:30 do 12:30 budú 
zbierať odpad aj na Roľníckej 
ulici vo Vajnoroch, v Petržalke 
na Ovsištskom námestí 1 a aj 
v Starom Meste na rohu ulíc 
Kýčerského a Jozefa Krónera. 
Posledný termín jarného zbe-
ru bude 30. apríla. Odovzdať 
budú môcť odpad obyvatelia 
Čunova na zbernom mieste 
Na hrádzi, Jarovčania pri kon-
tajnerovom stanovišti Študie-
nac i obyvatelia Vrakune v ob-
jekte Žitava na Žitavskej ulici. 
V Rusovciach budú môcť oby-
vatelia v tento deň odovzdať 
odpad v zbernom dvore na 
Vývojovej ulici a v Podunaj-
ských Biskupiciach v zbernom 
dvore na Dvojkrížnej. 
 Spoločnosť Arguss upo-
zorňuje, že rozpúšťadlá, oleje, 
pesticídy, farby aj lepidlá treba 
priniesť uzavreté v pevných 
obaloch, z ktorých sa odpad 
neuvoľní. Jedna osoba môže 
odovzdať maximálne päť ki-
logramov takéhoto odpadu. 
Bezplatne odovzdať domový 
odpad s obsahom škodlivín 
je možné aj v zbernom dvore 
spoločnosti Odvoz a likvidá-
cia odpadu (OLO) na Starej 
Ivánskej ceste 2 v Bratislave v 
pracovných dňoch v čase od 
08:00 do 18:00.

(sita)
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Dievča z Dunajskej ulice podnecuje ľudí k spevu

Pri kávičke v meste sme 
sa porozprávali so spe-

váčkou, autorkou piesní, 
hlasovou koučkou, hereč-
kou a Bratislavčankou - 
Ankou Repkovou.

Aký je váš vzťah k rodné-
mu mestu?
A. Repková: Bratislavu 
milujem, pretože je to veľ-
komesto, ale zároveň i malo-
mesto. Napríklad, v Starom 
Meste vždy stretnem niekoho 
známeho a mám pocit, že to 
tu nie je o anonymite, ako na-
príklad v Londýne, kde som 
istý čas bola. Bratislava nie 
je taká preľudnená a ľudia tu 
majú k sebe bližšie.

Kde ste vyrastali, kam 
ste chodili do školy, koho 
známeho ste spoznali?
A. Repková: Vyrastala som 
na známej Dunajskej ulici 
a chodila som na základnú 
školu na Grösslingovej, ktorú 
kedysi navštevovali aj zná-
mi umelci, napríklad aj Pavol 
Hammel. Na našej ulici som 
vždy stretávala Júliusa Satin-
ského, Milana Lasicu, alebo 
Božidaru Turzonovovú a po-
dobne. Keď som začala chodiť 
na konzervatórium, konkrét-
ne na hudobno-dramatický 
odbor, tak tam sa samozrej-
me pohybovalo viac umelcov 
a známych tvárí. 

Čo sa vám na našom mes-
te páči a naopak?
A. Repková: Páči sa mi stred 
mesta - to Korzo, ktoré sa 
spája s veľkou históriou - a 
korzovanie, ktoré bolo v urči-
tom období akýmsi mestským 
rituálom. Pokiaľ ide o nedo-
statky, osobne veľmi rada vi-
dím skôr to, čo je pozitívne. 
Momentálne sa mi však veľmi 
nepáči, ako v našom meste 

ubúdajú stromy. Jednoznač-
ne som za opravu ciest, ale 
robme to s úctou k stromom. 
Nielenže robia naše mesto 
krajším a v letných mesiacoch 
príjemnejším, ale veľkou mie-
rou sa podieľajú na našom ži-
vote. Vyrábajú predsa kyslík 
a bez toho neprežijeme! Ďalej, 
keď to porovnám s niektorými 
inými mestami v Európe, tak 
nám možno chýba akási úcta 
k histórii, k architektúre. Na-
miesto toho, aby sme mnohé 
staré budovy zrenovovali, tak 
ich radšej zbúrame. Je to ško-
da, pretože mesto potom strá-
ca svoju historickú tvár.

Ako vnímate Bratislavu 
z pohľadu hudby a spie-
vania? Nemáte pocit, že 
málo spievame?
A. Repková: Čo mňa najviac 
inšpirovalo, aby som založila 
Zbor Anky Repkovej - Spieva-
nie nás baví, bol pobyt v Lon-
dýne, kde som videla, koľko 

ľudí tam spieva. A mala som 
pocit, že tam spievajú všetci...
celý Londýn. V rámci gospe-
lového spevu som tam cho-
dila po rôznych festivaloch, 
ktorých je tam mnoho a exis-
tuje tam aj obrovské množ-
stvo zborov - od detských až 
po seniorské. A to ma fasci-
novalo. Pokiaľ ide o Bratisla-
vu, je to iné, toľko tu nespie-
vame. Dnes mám zbor, kde 
môže prísť spievať prakticky 
každý, nerobíme žiadny kon-
kurz. Jedinou podmienkou 
je mať vzťah k spevu a samo-
zrejme, aby to človeka bavilo. 
A potom je to už len o radosti 
zo spievania, z nácviku pes-
ničiek, z rozvíjania talentu, 
vášne a chuti do spievania. 
Skúšame každý utorok o 18:00 
v Zichyho paláci.

Organizovali ste aj spie-
vanie v Medickej záhrade. 
O čo išlo?
A. Repková: Ihneď po ná-
vrate z Londýna, bolo práve 
leto, som urobila spievanie 
pre verejnosť. V Medickej 
záhrade sme spievali ľudové 
piesne. Ideou bolo priniesť 
spievanie von, medzi ľudí 
a podnietiť ich k spievaniu. 
Veľmi ma potešilo, že na na-
šom poslednom stretnutí nás 
už spievalo viac ako 30 ľudí. 
Spievali sme ľudové piesne, 
pretože k tejto hudbe máme 
všetci vzťah, vychádzajú 
z našich koreňov a máme ich 
v sebe. Určite v tom budem 
pokračovať aj toto leto. No 
a v mojom zbore, som do re-
pertoáru zaradila aj gospelové 
piesne, pretože si myslím že 
táto hudba otvára srdcia ľudí. 
Spievanie nás oslobodzuje 
a pestuje to lepšie v nás.

Robert Lattacher
Foto: Zuzana Gavulová

Májový Burzoblšák si vychutnáte pod holým nebom
Už 7. mája sa koná 

v poradí štrnásty Bur-
zoblšák. Keďže v máji už 
začína nekompromisne 
kraľovať leto, rozhodli 
sme sa Burzoblšák pre-
sunúť von do parčíku 
v areáli ZŠ Pavla Marce-
lyho na Drieňovej. Príďte 
si vychutnať príjemnú 
atmosféru, výhodne na-
kúpiť oblečenie, doplnky 
či milé handmade výrob-
ky. 
 Burzoblšák sa bude opäť 
konať v priestoroch areá-
lu ZŠ Pavla Marcelyho na 
Drieňovej 16. Ponuka pre 
návštevníkov sa výrazne 
zväčšila a tovar je skutočne 
rôznorodý. Nájdete u nás 
obrovskú ponuku oblečenia, 
doplnkov či topánok v dob-

rom stave. Okrem toho sa u 
nás každý mesiac rozširuje 
aj ponuka handmade výrob-
kov. V máji u nás nájdete na-
príklad aj krásne ručne ro-
bené dekoratívne domčeky, 

soutache šperky, originálne 
industriálne doplnky do 
bytu ale aj špeciálnu znač-
ku handmade tričiek pre 
mladých. Sortiment budú 
spestrovať aj knihy, potreby 

do domácnosti a dekoračné 
predmety. 
 Neváhajte a na Burzob-
lšák určite vezmite aj Vaše 
ratolesti. Pokiaľ nie je na-
kupovanie práve ich váš-

ňou, posaďte ich do Zóny 
s programom na detské di-
vadelné predstavenie „Žofka 
a Žofka“, kde zároveň budú 
mať možnosť absolvovať 
tvorivé dielne. Okrem toho 
si budú môcť nechať nama-
ľovať na tvár či vytvarovať 
balónik do tvaru zvieratka. 
Pre trpezlivých odvážlivcov 
ale aj pre umeniachtivých 
majstrov máme priprave-
ný workshop výroby krás-
nych kvetinových čeleniek. 
Čelenku si samozrejme mô-
žete so sebou odniesť na pa-
miatku domov.                (bk)

PROGRAM

Divadelné predstavenie 
– 10:30
Tvorivá dielňa pre deti – 
9:30 – 13:00
Maľovanie na tvár – 8:30 
– 13:00
Tvorivá dielňa Kvetinové 
čelenky– 11:00 – 14:00

Zaujímavá hra na doskách SND: Fanny a Alexander
Veľká rodinná sága na-

zeraná očami dvoch 
detských hrdinov – brata a 
sestry. Plejáda farebných, 
sociálne, generačne a ná-
zorovo rozmanitých po-
stáv je šťavnatým, sýtym 
orlojom prežitých osudov 
ľudí, ktorí sa nevzdávajú, 
lebo sú si blízki. 
 Kultový fi lm slávneho 
švédskeho režiséra v posled-
ných sezónach oslnil v javis-
kovej verzii divákov v národ-
ných divadlách v Kodani aj 
v Štokholme a pred dvoma 
rokmi zožal ovácie aj v USA. 
Švédsko na počiatku 20. sto-
ročia. Veľká rodinná sága 
nazeraná očami dvoch 
detských hrdinov – brata a 
sestry. Svet divadla s jeho 
slobodou, otvorenosťou, 
idealizmom a vášňou je 
konfrontovaný s askézou, 
mystikou a prísnymi pra-
vidlami. Plejáda farebných, 
sociálne, generačne a názo-
rovo rozmanitých postáv je 
šťavnatým, sýtym orlojom 
prežitých osudov ľudí, ktorí sa 
nevzdávajú, lebo sú si blízki. 
Prežívajú, ba oslavujú život 
vo všetkých jeho sladko-bô-
ľnych podobách. Pragmatiz-
mus kontra fantázia. Askéza 
kontra tolerancia. Veľké plát-
no príbehov, ktoré si zaslúžia 
vzkriesenie, aby sme lepšie 
chápali aj my sami seba. Pre-
miéra bola 6. a 7. apríla 2016 
v Sále činohry SND.

(red, SND)
Foto: Ľuboš Kotlár

Zoologická záhrada 
Bratislava

príspevková organizácia
hl. m. SR Bratislavy

v zmysle § 9a ods. 1, písm. c) a 
ods. 5 zákona SNR č. 138/1991 
o majetku obcí v znení neskor-
ších predpisov týmto zverejňu-
je zámer na uzavretie zmluvy 
o nájme časti pozemku, na-
chádzajúceho sa v areáli ZOO 
Bratislava, Mlynská dolina, 842 
27 Bratislava 4, parc. č. 3888/3, 
k.ú. Karlova Ves.
Podmienky, predmet a účel náj-
mu sú zverejnené na interneto-
vej stránke www.zoobratislava.
sk a na úradnej tabuli ZOO 
Bratislava, na prízemí v budo-
ve riaditeľstva, Mlynská dolina, 
842 27 Bratislava 4. 

Mestský ústav ochrany pa-
miatok v Bratislave oznamu-
je zámer prenajať na základe 
obchodnej verejnej súťaže 
formou výberu víťaza elektro-
nickou aukciou dva samostatné 
nebytové priestory na prízemí 
a 1.poschodí v objekte na Ur-
šulínskej 9 v Bratislave, každý 
o výmere 15 m2.
Podmienky obchodnej verej-
nej súťaže a súťažné pod-
klady sú zverejnené na inter-
netovej stránke organizácie 
www.muop.bratislava.sk ako aj 
na internetovej stránke hlavné-
ho mesta www.bratislava.sk. 
Dajú sa vyzdvihnúť aj osobne 
v sídle organizácie na Uršulín-
skej 9, Bratislava, 1.poschodie, 
v pracovných dňoch od 15. 4. 
2016 do 31. 5. 2016 v čase od 
9.00 hod. do 14.00 hod. Infor-
mácie aj telefonicky na tel.č. 
0903 416 882.

Kreatívci a umelci sa musia z Cvernovky vysťahovať
Kreatívci a umelci sa 

budú musieť z objek-
tu pradiarne v areáli bra-
tislavskej Cvernovky do 
konca júna vysťahovať. 
Môže za to havarijný stav 
budovy pradiarne, ale aj 
obmedzenia súvisiace 
s pamiatkovým vý-
skumom v objekte. 
 V pradiarni sa nachádza 
vyše 30 ateliérov a co-wor-
kingových priestorov s rôz-
nym zameraním - sídlia tu 
maliari, grafi ckí či priemy-
selní dizajnéri, fotografi , 
architekti, divadelníci, start-
up scéna, módny dizajn, 
priemysel i ďalší umelci a 
kreatívci. „Spoločnosť YIT 
Slovakia, ako nový majiteľ 
areálu Cvernovka, sa so sú-
časnými užívateľmi objektu 
pradiarne dohodla na ne-
uzavretí nájomných zmlúv 
a vysťahovaní z budovy k 30. 
júnu 2016,“ píše sa v tlačovej 
správe spoločnosti YIT Slo-
vakia.
 Nový majiteľ Cvernov-
ky okrem havarijného stavu 

pradiarne upozorňuje aj na 
to, že priestory, ktoré krea-
tívci a umelci v objekte vy-
tvorili, nie sú skolaudované. 
Priestory podľa neho nie sú 
bezpečné, chýbajú tiež nevy-
hnutné povolenia - napríklad 
revízie výťahov či overené 
projekty požiarnej ochrany, 
elektroinštalácie a podobne. 
„Za takýchto okolností ne-
môžeme prevziať zodpoved-
nosť a garantovať bezpeč-
nosť súčasných užívateľov a 

návštevníkov objektu,“ cituje 
tlačová správa generálneho 
riaditeľa spoločnosti YIT 
Slovakia Milana Murcka. 
 Ďalším dôvodom pre 
neuzavretie zmlúv s nájom-
níkmi je aj pripravovaný pa-
miatkový výskum v objekte 
pradiarne, ktorá je vyhláse-
ná za národnú kultúrnu pa-
miatku. Pamiatkový výskum 
v objekte by sa mal začať už 
v najbližších dňoch. „

 (sita)
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Predáme jednopodlažný sklad (930 m2) 
na komerčné využitie v obci Vysoká pri Morave 
(len 25 km od Bratislavy).
Prístup pre kamióny, čelná nakladacia rampa. 
Cena 66.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PREDAJ - SKLAD - VYSOKÁ pri MORAVE

V súčasnosti je v objekte reštaurácia o výmere 
195 m², v pivnici bar o výmere 80 m², predajňa 
o výmere 106,75 m². Súčasťou objektu je chodba, 
WC, sklad. Spolu cca 410 m2 
Predajná cena 470.000 Eur

Bližšie info na tel.č. 0905 615 539.

PONÚKAME NA PREDAJ OBJEKT 
V CENTRE TRENČÍNA, ŠTÚROVO NÁM. 14 
O VÝMERE 415 m² ZASTAVANEJ PLOCHY.

Slovak Food Festival sa blíži v novom šate
Najväčší piknik v meste, 

Slovak Food Festival, 
prichádza v tomto roku s 
novou koncepciou. Zme-
na, ktorá so siedmim roč-
níkom prichádza je podľa 
riaditeľky festivalu, Saši 
Štullerovej, prirodzeným 
vývojom eventu, ktorý je 
bezpochyby najväčším 
open air podujatím svoj-
ho druhu na Slovensku. 
 Slovak Food Festival je 
event, ktorý ponúka neobme-

dzené možnosti pre milovní-
kov dobrého jedla a bohatý 
program pre rodiny s deťmi. 
Festival bude rozdelený do 
jednotlivých zón – reštaurač-
ná a nápojová zóna, chill out 
& cooking zóna, zdravá zóna, 
beer zóna, produktová zóna 
a stabilné miesto na festivale 
má detská zóna.
 Hlavné pódium bude pre-
transformované do chill out 
& cooking zóny. „Areál sa 
tak pekne otvorí a vznikne 
nový priestor pre pohodové 
vychutnávanie si festivalovej 
atmosféry. Robustné pódium 
bude nahradené priestoro-
vým sedením“, vysvetľuje 
Štullerová. Vystavovateľská 
mapa ako aj program sú v 
tejto chvíli v procese vývoja. 
Všetky aktuality nájdete na 
webových stránkach organi-
zátora, alebo facebook fun 
page. 

(ss)
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom na 
námestiach a dunajských 

nábrežiach?

Námestie Andreja Hlinku 
– Rača

Andrej Hlinka sa narodil v 

roku 1864 v obci Černová 

pri Ružomberku a zomrel v 

roku 1938 v Ružomberku. 

Bol slovenský rímskokato-

lícky kňaz, politik, vedú-

ca osobnosť slovenského 

národného hnutia. Andrej 

Hlinka bol jedným zo signa-

tárov Martinskej deklarácie 

z 30. októbra 1918. Bol tiež 

spoluautorom Memoranda 

slovenského národa na Pa-

rížskej mierovej konferencii 

z 20. septembra 1919. An-

drej Hlinka bol národovec, 

politik, publicista, prekla-

dateľ. Používal pseudonymy 

Kostolan, Lipták, Mešťan, 

Výborník. 

 Pri oživení Matice slo-

venskej roku 1919 sa stal 

členom jej výboru a 4. no-

vembra 1920 ho zvolili za 

predsedu Spolku svätého 

Vojtecha. Túto funkciu za-

stával až do roku 1938. Roku 

1924 dostal titul pápežského 

komorníka a v roku 1927 sa 

stal apoštolským protonotá-

rom. Slovenskú ľudovú stra-

nu (od roku 1925 Hlinkova 

slovenská ľudová strana) vo-

lila v medzivojnovom obdo-

bí väčšina voličov slovenskej 

národnosti. Hlinka bol v ro-

koch 1918 - 1938 jej poslan-

com v pražskej poslaneckej 

snemovni a v rokoch 1921 

- 1938 predsedom jej parla-

mentného klubu. Dokázal 

čeliť vonkajším i vnútorným 

pokusom rozložiť stranu. 

Prežil niekoľko pokusov o 

atentát (napr. 2. mája 1919 

na fare v Ružomberku, 12. 

júna 1921 na zhromaždení 

v Krupine). Dňa 25. aprí-

la 1939, teda už po vzniku 

prvej Slovenskej republiky, 

schválil Slovenský snem zá-

kon č. 83/1939 Zb. Podľa §1 

tohto zákona sa Andrej Hlin-

ka zaslúžil o slovenský ná-

rod. Táto veta bola vytesaná 

do kameňa a umiestnená v 

budove Slovenského snemu.

 Telesné pozostatky 

A. Hlinku boli najprv ulo-

žené na ružomberskom cin-

toríne a 31. októbra 1938 

slávnostne prenesené do 

mauzólea pri ružomber-

skom farskom kostole. Pred 

príchodom Červenej armády 

ich v marci 1945 odviezli na 

neznáme miesto na Sloven-

sku. Počas celého obdobia 

autonómie Slovenska a prvej 

Slovenskej republiky sa šíril 

Hlinkov kult. Jeho meno 

niesli organizácie Hlinkova 

mládež a Hlinkova garda, 

hoci Hlinka nemal vplyv na 

ich založenie ani vedenie. 

Po roku 1948 patril medzi 

tie slovenské osobnosti, 

ktoré mali byť vymazané z 

historickej pamäti národa.

Námestie Franza Liszta 
– Staré Mesto

Franz (von) Lis(z)t, Fran-

ciscus Liszt, Ferenc Liszt 

alebo František List sa na-

rodil 22. októbera 1811 

v Raidingu, dnešnom 

Rakúsku a zomrel 1886 

v Nemecku. Bol významný 

uhorský hudobný skladateľ 

a klavírny virtuóz. Otázka 

okolo pôvodu a národnos-

ti Franza Lista je pomerne 

komplikovaná a v znač-

nej miere poukazuje na 

národnostnú zmiešanosť 

obyvateľstva Rakúskej mo-

narchie. Podľa slovenského 

hudobného historika Mi-

roslava Demka bol Liszt 

pôvodom Slovák. Jeho 

starý otec sa volal Juraj a 

podpisoval sa ako List. Jeho 

stará mama sa volala Bar-

bara Slezáková. Jeho otec 

Adam už začal písať svoje 

meno maďarským pravopi-

som Liszt, ale na škole mal 

z povinnej maďarčiny vždy 

najhoršiu známku. 

 Žili v dnešnom Bur-

genlande v časti, ktorá bola 

pôvodne slovenská. Vďaka 

fi nančnej podpore uhor-

skej šľachty mohol študovať 

hudbu vo Viedni, kde ho 

učili Carl Czerny a Antonio 

Salieri a kde sa okrem iného 

stretol aj s Beethovenom. 

Väčšinu svojho života strá-

vil na koncertných cestách 

po celej Európe. Jeho str-

hujúca virtuozita bola ob-

divovaná tak návštevníkmi 

jeho klavírnych recitálov, 

ako aj ostatnými hudob-

níkmi a skladateľmi. Počas 

svojich koncertných ciest v 

Paríži navštívil Paganiniho 

koncert, čo ho motivovalo 

k snahe stať sa najlepším 

klaviristom svojej doby a 

často v tom čase cvičil aj 

desať hodín denne.

Čašník/-čka barman/-ka
Informácie o pracovnom mieste
Miesto práce: Historické centrum BA, Bratislava
Termín nástupu: dohoda
Druh pracovného pomeru: plný úväzok
Náplň práce, právomoci a zodpovednosti
Obsluha zákazníka v historickej cukrárni, obsluhovať sa bude v dobo-
vých kostýmoch, výnimočné prostredie, zahraničná klientela, vysoká 
úroveň stolovania.
Iné výhody
Stabilné a dlhodobé zamestnanie,celá mzda uhradená cez pásku, 
príjemne prostredie
Požiadavky na zamestnanca
Osobnostné predpoklady a zručnosti
výučný list alebo hotelová škola-podmienka, 
prax v zahraničí výhodou.
Jazykové znalosti:
Anglický jazyk - aktívne a Nemecký jazyk - aktívne
Požadované vzdelanie: výučný list, stredoškolské s maturitou 
nadstavbové/vyššie odborné vzdelanie
Informácie o výberovom konaní
zasielať životopis na adresu bameko@bameko.sk s aktuálnou fotkou 
podmienka

PRACOVNÉ MIESTO

Primátor ocenil 
bratislavských pedagógov

Už tradične pri príleži-
tosti Dňa učiteľov sa v 

Zrkadlovej sále Primaciál-
neho paláca stretli vybraní 
pedagogickí zamestnanci 
z bratislavských škôl, aby 
si prevzali od primátora 
mesta čestné uznanie za 
dlhoročnú tvorivú peda-
gogickú prácu.
 Ďalej aj za významný prí-
nos pri rozvoji školstva hlav-
ného mesta spolu s peňažným 
darom a súčasne primátor 
I. Nesrovnal ocenil dvoch pe-
dagógov na návrh verejnosti 
v kategórii Učiteľ môj kama-
rát. Tento rok výberová ko-
misia vybrala spomedzi no-
minovaných učiteľov, ktorých 
na základe výziev hlavného 
mesta SR Bratislavy navrhli 
riaditelia a zriaďovatelia škôl 
a školských zariadení a verej-
nosť Bratislavy 25 učiteľov.
 Z nich 23 učiteľov v ka-
tegórii „Vynikajúci učiteľ“, 
ktorých navrhli mestské časti 
Bratislavy a základné umelec-
ké školy a centrá voľného času 
v zriaďovateľskej pôsobnosti 
hlavného mesta a 2 učiteľov 
v kategórii „Učiteľ - môj ka-
marát“, ktorých nominovali 

občania Bratislavy (verejnosť 
a rodičia) na základe verej-
nej výzvy pre ich nevšedné 
vlastnosti a skúsenosti s nimi, 
ktoré si na nich mimoriad-
ne cenia. V kategórii „Uči-
teľ – môj kamarát“ verejnosť 
a pracovníčky mestskej kniž-
nice navrhli na ocenenie bý-
valú učiteľku Základnej školy 
Milana Hodžu na Škarnicľo-
vej ulici pani Hyacintu Kar-
líkovú, učiteľku slovenské-
ho jazyka a literatúry, ktorá 
vodila do knižnice dlhé roky 
svojich žiakov a tu im pri-
pravovala zaujímavé literárne 
hry súťaže, projekty, besedy 
a čítania, aby v nich podpo-
rovala lásku k slovenskému 
jazyku, literatúre, ku knihám 
a    k umeniu. Rodičia štyroch detí 
z Materskej školy na Bzovíc-
kej ulici navrhli na ocenenie 
učiteľku Andreu Srnkovú 
za mimoriadne pekný prí-
stup k deťom, za trpezlivosť, 
za kreativitu, empatiu, lásku 
všetkým deťom, za príkladnú 
dennú starostlivosť v učení a 
v hrách s nimi. Obe označili 
za príklad iným pedagógom.

(red)

Minister školstva chce urobiť 
maximum pre sprístupnenie 
bazénu verejnosti v lete

Petíciu za zachovanie 
pôvodnej funkcie Mi-

čurinu, ako priestoru pre 
voľnočasové aktivity pre 
obyvateľov Bratislavy, 
podpísalo viac ako 2000 
občanov. Podľa Minister-
stva školstva, vedy, vý-
skumu a športu je však 
neopodstatnená, keďže 
v súčasnosti nie je mož-
né zabezpečiť prístup 
do areálu. Informovalo 
tom Občianske združenie 
Hrad-Slavín (OZ H-S).
 Pamiatkový úrad Sloven-
skej republiky vyhlásil Miču-
rin takmer po roku od podania 
žiadosti za Národnú kultúrnu 
pamiatku (NKP). Štatút pa-
miatky by mal budovu, bazén 
a okolité stavby chrániť pred 
zbúraním alebo prestavaním, 
nezaručuje však jej prevádz-
ku, ani otvorenie areálu a bu-
dovy pre verejnosť. „Zo štatú-
tu NKP sa samozrejme veľmi 
tešíme. Radosť nám však po-
kazil list z ministerstva, v kto-
rom odmietlo našu petíciu za 
zachovanie pôvodnej funkcie 
Mičurinu,“ hovorí Sabina Bar-
borjak, predsedníčka občian-
skeho združenia Hrad –Sla-
vín. „Právne vzťahy v otázke 
prístupu k nehnuteľnostiam 
sú komplikované, pretože ne-
hnuteľnosti sú obklopené po-
zemkami súkromných osôb, 
bez možnosti priameho prí-
stupu z nehnuteľnosti štátu 

na verejné komunikácie,“ píše 
sa okrem iného v liste z minis-
terstva. Občianske združenie 
pritom opakovane upozor-
ňuje na problém prístupovej 
cesty už od septembra minu-
lého roku. „Vyzývali sme mi-
nisterstvo, aby podalo na súd 
žiadosť na uvalenie vecného 
bremena. V liste ministerstvo 
hovorí, že „nemá v súčasnosti 
k dispozície fi nančné zdroje 
potrebné na vytvorenie dlho-
dobého potrebného prístupu 
formou vecného bremena 
alebo nájmu, pretože pozem-
ky zaberajú rozsiahlu výmeru 
v stovkách metroch štvorco-
vých a ide o lokalitu s vysoký-
mi cenami pozemkov,“ cituje 
z listu Sabina Barborjak.
Ministerstvo školstva nám 
zaslalo toto stanovisko: 
„Odborníci na ministerstve sa 
téme Ekoiuventy momentál-
ne aktívne venujú. Možnosti 
vyriešenia sporných otázok 
podrobne skúmajú aj rezort-
ní právnici. Minister školstva 
Peter Plavčan rozhodne o ďal-
šom postupe po predložení 
analýzy. Okrem toho minister 
školstva včera rokoval o ďal-
šom postupe s predstaviteľmi 
OZ Hrad-Slavín. Pán minister 
osobne urobí maximum pre 
sprístupnenie areálu, aby ob-
čania mohli v lete bazén slo-
bodne využívať.“

(sita, red)

Napísali ste nám

Obraciam sa ako obyvateľ 
Starého Mesta, na referát 
verejného poriadku Mest-
skej časti Staré Mesto, so 
sťažnosťou, resp. apelom na 
nedodržiavanie verejného 
poriadku vlastníkom zde-
vastovaného detského ihris-
ka na Žabotovej ul. ,ktoré už 
dlhodobo nefunguje, pustne. 
V tomto priestore sa zhro-
mažďujú rôzne odpadky, 
ihriskový domček je plný 
odpadov, okná porozbíjané, 
omietka obhorená, tráva a 
burina dlhodobo nekosená, 
bez vstupnej brány. Zahra-
niční návštevníci luxusné-
ho hotela si už iste odniesli 

bohaté zážitky o poriadku-
milovnosti Slovákov, keďže 
tento „bordel“ majú pred ok-
nami svojich izieb. Je známe, 
že plocha ihriska spadá do 
staveniska dlhopripravovanej 
stavby Predstaničného námes-
tia (dnes nám. Fr. Liszta), ale 
vykonajme zatiaľ aspoň nevy-
hnutné úpravy tohto priestoru 
do príchodu zástupcov EÚ, 
keď budeme predsedať Európ-
skej únii, aby sme si nevyrábali 
ďalšie ostudy.

Ing. Šamko Ladislav, 

Bratislava 

Foto: autor - situácia v súčasnosti
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Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

Charakteristické pre toto ob-
dobie je kvitnutie cibuľovín, 
ako sú narcisy, tulipány,  hya-
cinty a tiež kvitnutie okras-
ných drevín, ako sú zlatý dážď 
alebo magnólie. Dokončíme 
strihanie ruží a ovocných 
stromov. S prvými listami sa 
nám objavujú už aj prví škod-
covia- vošky, ktoré už hneď na 
začiatku hubíme mechanicky 
alebo chemicky.  Tvarujeme 
živé ploty a okrasné kríky. Pri 
drobnom ovocí pravidelne 
odburiňujeme záhony. Okolo 
kmeňov stromov vytvoríme 
vyhĺbenú jamu v tvare misy, 
aby sme im zabezpečili dosta-
tok vlahy. Bohato zakvitnuté 
stromy prihnojíme liadkom. 
V zeleninovej záhrade vysie-
vame skorú zeleninu do pri-
pravených záhonov ako sú 

reďkovky, hrach siaty, šalát, 
pažítka a niektoré skoré odro-
dy predpestovaných sadeníc 
zeleru. Na konci mesiaca za-
číname tiež s výsadbou pred-
pestovaných priesad plodovej 
zeleniny - uhoriek, cukety 
alebo melónov. Pred nočnými 
mrazmi chránime priesady 
netkanou textíliou. Záhony 
s jahodami očistíme od sta-
rých, suchých, odumretých 
listov a rastlín. Prekypríme 
pôdu okolo jahôd a pohnojí-
me. Staré planty jahôd nahra-
dzujeme novými sadenicami. 
Sadíme trvalky, ktoré nám 
budú kvitnúť v lete a na jeseň. 
Vyčistíme skalku od odum-
retých alebo zmrznutých 
rastlín a doplníme ju novými 
rastlinami. Tipy a rady: Na 
spestrenie a oživenie záhrady 

počas sezóny je dobrým rieše-
ním pestovanie letničiek. Let-
ničky sú jednoročné rastliny, 
ktoré sa pestujú na okrasné 
účely len v jednom vegetač-
nom období. Na pestovanie 
máme nespočetný výber dru-
hov, farieb, veľkosti a tvarov. 
Dajú sa pestovať z predpesto-
vaných priesad alebo priamo 
výsevom zo semien, ktoré sa 
dajú dnes dokúpiť a vybrať 
z veľkého výberu v každom 
záhradkárskom obchode. Sú 
pomerne nenáročné na pes-
tovanie. Základom je kvalit-
ný substrát, priepustné pôdy 
a ich umiestnenie na slnečné 
miesta, prípadne polotieň.  
Počas vegetácie ich pravidel-
ne zalievame, odburiňujeme 
a nezabúdame ani na hno-
jenie. Najlepšie sú hnojiva 

s väčším obsahom fosforu 
a draslíka, ktoré nám podpo-
rujú kvitnutie. Odkvitnuté 
a odumreté kvety odstránime, 
čím podporujeme ďalší rast 
kvetných pukov počas celej 
vegetácie. Pestujeme ich v zá-
honoch, skalke, na lúkach, na 
balkónoch, v debničkách ale-
bo kvetináčoch. Veľký výber 
druhov, ako sú astrovky, cínie, 
krasuľky, nechtík, aksamiet-
nica, slnečnice, okrasné trá-
vy, begónie, fuchsie, georgíny 
a veľa ďalších nám dávajú 
možnosť každoročnej novej 
tvorivosti a fantázii pri pes-
tovaní okrasných letničiek 
a dotváraní záhrady.

 „Záhradkársky svet .“                
Ing. Radovan Tomko 

- Happygardens   

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Svet spotrebiteľa

To, že nekalé obchod-
né praktiky sú zaká-

zané, vie snáď každý 
spotrebiteľ. Napriek 
tomu sa s nekalými 
obchodnými praktika-
mi môže spotrebiteľ 
stretnúť každý deň. 
   Obchodná praktika sa 
považuje za nekalú, ak je 
v rozpore s požiadavkami 
odbornej starostlivosti, ak 
podstatne narušuje ale-
bo môže podstatne naru-
šiť ekonomické správanie 
priemerného spotrebiteľa 
vo vzťahu k produktu, ku 
ktorému sa dostane alebo 
ktorému je adresovaná, 
alebo priemerného člena 
skupiny, ak je obchodná 
praktika orientovaná na ur-
čitú skupinu spotrebiteľov.
Za nekalú obchodnú prak-
tiku sa v zmysle zákona po-
važuje najmä klamlivé ko-
nanie a klamlivé opomenu-
tie konania a agresívna ob-
chodná praktika. Zoznam 
konkrétnych klamlivých 
a agresívnych obchodných 
praktík, ktoré sa za kaž-
dých okolností považujú za 
nekalé, pritom zákon uvá-
dza v samostatnej prílohe.
    Klamlivé obchodné prak-
tiky, ktoré sa za každých 
okolností považujú za ne-

Nekalé obchodné praktiky (I. časť)
kalé, sú napríklad: 
Predstierané záväzky predá-
vajúceho, tvrdenie predávajú-
ceho, že sa zaviazal dodržia-
vať kódex správania, pričom 
tomu tak nie je, používanie 
známok kvality bez povole-
nia, zobrazenie známky dô-
veryhodnosti, známky kvality 
alebo ich ekvivalentu bez zís-
kania potrebného povolenia.

Vábivá reklama
    Výzva na kúpu produktov 
za stanovenú cenu bez toho, 
že by predávajúci zverejnil 
akékoľvek rozumné dôvody, 
pre ktoré môže predpokladať, 
že nebude schopný dodať tie-
to produkty alebo rovnocenné 
produkty, alebo zariadiť, aby 
dodávku uskutočnil iný pre-
dávajúci za túto cenu, v čase a 
v množstve, ktoré sú rozumné 
vzhľadom na produkt, rozsah 
reklamy produktu a ponúknu-
tú cenu. Typickým príkladom 
môže byť reklama na týžden-
ný letecký all inclusive pobyt 
v Dubaji v luxusnom hoteli za 
500 eur na osobu. 

Skrytá reklama
 Využívanie redakčného 
priestoru v médiách na pod-
poru produktu, keď predáva-
júci zaplatil za podporu pre-
daja, bez toho, že by to bolo 

vysvetlené v obsahu alebo 
obrazom, alebo zvukom jasne 
identifi kovateľné pre spotre-
biteľa. Napríklad reportáž z 
novootvoreného fi tnescen-
tra, kde redaktor vychvaľuje 
prostredie a služby s cieľom 
nalákať nových zákazníkov, 
pričom reportáž je uvedená 
mimo inzertnej plochy  alebo 
bez označenia „PR článok“.

Pozor! Za nekalú obchodnú 
praktiku sa podľa zákona ne-
považuje bežná a oprávnená 
reklamná praktika, akou je 
zveličujúce vyhlásenie alebo 
vyhlásenie, ktoré nie je mie-
nené doslovne. To znamená, 
že ak reklama neklame, ale iba 
zveličuje, a vy si na základe ta-
kejto reklamy kúpite produkt, 
nie ste obeťou nekalej ob-
chodnej praktiky, ale obeťou 
šikovného marketingu. 

Nákupný stres
   Nepravdivé vyhlásenie, že 
produkt je k dispozícii iba 
veľmi obmedzený čas alebo že 
je k dispozícii za špecifi ckých 
podmienok iba veľmi obme-
dzený čas s cieľom vyvolať 
okamžité rozhodnutie a zne-
možniť spotrebiteľovi, aby mal 
dostatočnú príležitosť alebo 
čas na kvalifi kované rozhod-
nutie. 

Zneužívanie neznalosti 
zákona
    Prezentovanie práv, ktoré 
spotrebiteľovi prislúchajú 
podľa právnych predpisov,  
ako charakteristickej črty 
ponuky predávajúceho. 
Typickým príkladom môže 
byť, ak eshop ako bonus 
pre spotrebiteľa uvádza 
možnosť odstúpiť od zmlu-
vy do 14 dní, hoci je to zá-
konné právo spotrebiteľa.

Uvádzanie do omylu
    Vecne nesprávne tvrde-
nie o povahe a rozsahu rizi-
ka pre osobnú bezpečnosť 
spotrebiteľa alebo jeho ro-
diny, ak si spotrebiteľ pro-
dukt nekúpi.

Vyvolávanie nebezpe-
čenstva zámeny
    Propagovanie podobné-
ho produktu, ako je pro-
dukt vyrobený konkrétnym 
výrobcom, a to spôsobom, 
ktorý úmyselne zavádza 
spotrebiteľa, aby sa do-
mnieval, že produkt vyro-
bil rovnaký výrobca, pri-
čom tomu tak nie je.

Martin Bohoš, 

Spotrebiteľské právne centrum, 

http://www.spotrebitelske-

pravnecentrum.sk/spc/

Mestský maratón 2016 
s rekordným počtom pretekárov

Víťazom 11. ročníka 
bratislavského mest-

ského maratónu – ČSOB 
Bratislava Marathon 2016 
sa stal český vytrvalec Jiří 
Čípa v osobnom rekorde 
2:27:41 h a zinkasoval pré-
miu 300 eur. Tridsaťročný 
vytrvalec žijúci v Brne sa 
stal prvým českým víťa-
zom v histórii podujatia.
 Na celkovo siedmich súťa-
žiach v rámci bratislavského 
bežeckého víkendu štartovalo 
dovedna rekordných 11 453 
bežcov a bežkýň z 39 krajín. 
Je pre mňa veľké prekvapenie, 
že som zvíťazil, ale som rád, 
že to takto dopadlo,“ uviedol 
v cieli Jiří Čípa, ktorý bežal 
v Bratislave maratón tre-
tí krát v kariére. „Najväčšiu 
krízu som nemal v smere do 
Ružinova, kde veľmi fúkalo 

a výrazne nám tam pomohli 
výborní diváci, ale až v cen-
tre mesta. Zrejme som začal 
rýchlejšie a v závere mi už 
dochádzali sily. Je to však môj 
životný úspech, doteraz sa mi 
viac darilo v horských behoch 
a trialoch.“ Na druhej prieč-
ke fi nišoval Poliak Hubert 
Wiedrak (2:29:37) z Poľska a 
až tretí dobehol najlepší Slo-
vák. Túto pozíciu z vlaňajška 
však neobhájil Gabriel Švajda 
(„na 36. kilometri som dostal 
kŕče do pravého lýtka...“), ale 
dostal sa na ňu Boris Kotman 
behajúci za Dynamo Dolný 
Kubín. Aj on si zlepšil osobný 
rekord o vyše štyri minúty na 
2:37:52 h a okrem prémie 200 
eur si vybehal aj bonus 200 
eur pre slovenského bežca na 
celkovej tretej pozícii.
 (red)

Mestská časť
Bratislava-Rusovce

oznamuje vypísanie verejnej 
obchodnej súťaže na predaj 
stavebného pozemku vo výme-
re 867 m2, k. ú. Rusovce (Vý-
vojová ulica). Minimálna kúpna 
cena je 133.345, -€.
Podmienky verejnej súťaže je 
možné si vyzdvihnúť na Miest-
nom úrade MČ Bratislava-Ru-
sovce, Vývojová 8, 851 10 Bra-
tislava, tel. č. 02/68 20 70 31
do 31.05.2016.
Ponuky je možné odovzdať
rovnako do termínu 
31.05.2016.

Mestská knižnica 
v Bratislave, Klariská 16, 

814 79 Bratislava

oznamuje v súlade s § 9a od-
sek 2 zákona č. 138/1991 Zb. 
v znení neskorších predpisov 
zámer prenajať formou obchod-
nej verejnej súťaže nebytový 
priestor vo výmere 47,27 m2 na 
Klariskej č. 16. Podmienky sú-
ťaže  a podklady sú zverejnené 
na úradnej tabuli na prízemí 
Mestskej knižnice v Bratislave 
a na internetovej stránke www.
mestskakniznica.sk,  záujem-
covia si ich môžu vyzdvihnúť 
aj osobne na Klariskej č. 16, 
3. posch. od 15.4.2016 do 
25.5.2016 v pracovných dňoch 
od 9:00 do 14:00 hod. 

Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786 Bratislava spustila elektronizáciu služieb
Bratislava spustila 

elektronické posky-
tovanie svojich služieb. 
Bratislavčania tak môžu 
so svojimi úradmi komu-
nikovať rýchlejšie, efek-
tívnejšie a hlavne z pro-
stredia svojho domova, 
stačí kliknúť na www.
esluzbyba.sk. Bratislava 
sa zapojila do projektu 
elektronizácie služieb, 
ktorý je hradený z fon-
dov EÚ.
 Služby, ktoré takto samo-
správa poskytuje, sa delia na 

informačné, oznamovacie a 
transakčné. K informačným 
má prístup každý, na ozna-
movacie je potrebný elek-
tronický občiansky preukaz 
kvôli potvrdeniu totožnosti, 
transakčné je možné robiť 
väčšinou len s elektronic-
kým občianskym preuka-
zom. 
 Projekt má zlepšiť po-
skytovanie služieb v rámci 
elektronickej verejnej správy 
v  meste a mestských čas-
tiach. To povedie k zvýše-
niu využívania internetu pri 

komunikácii so samosprá-
vou a zníženiu administra-
tívneho zaťaženia občanov 
a podnikateľov. Odbúra 
nutnosť osobnej návštevy 
úradu v prípade potreby vy-
bavenia žiadostí, dokladov 
alebo konkrétnej agendy, 
čím dôjde k skráteniu času 
stráveného vybavovaním. 
Elektronicky je možné za-
bezpečiť 85 povinných slu-
žieb, napríklad: informova-
nie o sociálnych službách, 
informovanie o územnom 
pláne, platenie miestnych 

daní, poskytovanie opatro-
vateľskej služby, informova-
nie o uzávierke miestnych 
komunikácií, poskytovanie 
jednorazovej dávky v hmot-
nej núdzi, prenájom ne-
bytových priestorov obce, 
pripomienkovanie návrhu 
rozpočtu obce, pripomien-
kovanie návrhu záverečné-
ho účtu obce, pripomien-
kovanie územného plánu 
obce, vybavovanie sťažností 
a pod.

(red, rl) 
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Vône a chute ulíc

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanúši-
kovia postovať fotografi e a 
zážitky z kaviarní.

Zastávka plná kávy

Jedna z najdôležitejších 
dopravných tepien 

hlavného mesta, taká je 
Bajkalská ulica v Bratisla-
ve. Nestretávajú sa tu len 
všetky druhy dopravných 
prostriedkov, ale naj-
novšie aj milovníci kávy. 
Miesto je veľmi strategic-
ké - hneď za autobusovou 
zastávkou.
 A veselo šteklí nosy cestu-
júcim lahodnou vôňou. Spája-
nie konceptov, tak moderné 
v poslednej dobe, teraz do-
stalo ďalší rozmer. Coff eein, 
slovenskú kávu praženú na 
Slovensku od roku 2011, ste 
mohli už nejaký ten čas nájsť 
v blízkej Animus cafe. Teraz 
však obe značky prepojili svo-
je sily, aby svojím zákazníkom 
dopriali ten pravý  kávový pô-
žitok v príjemnom a útulnom 
prostredí. Tam, kde posede-
nia a debaty s priateľmi ne-
majú konca kraja, kde vládne 
priateľská atmosféra a každou 
návštevou získate nové po-
znatky nielen o káve. Značka 
Coff eein od Petra Szabá tu 
ponúka široký výber čerstvo 
upraženej kávy prostredníc-
tvom svojho odberného mies-
ta. Spojila dušu už zabehnutej 
kaviarne so svojim produk-
tom. Majitelia Animusu svo-
jím zákazníkom pripravia ich 
obľúbenú kávu a klienti si ju 
zas následne môžu vložiť do 
virtuálneho košíka – alebo aj 
toho naozajstného. V novej 
prevádzke dominujú odtie-

ne hnedej až mocca farby a na 
dverách si nemožno nevšimnúť 
anglický nápis „Grow from the 
inside“. Interiér je doplnený 
veľkým gaučom ideálnym na 
posedenia s priateľmi a stolič-
kami z tmavohnedého dreva. 
V pozadí znie príjemná a mo-
derna hudba a na stole je polo-
žený nepečený koláčik vyrobe-
ný šikovnými rukami majiteľky 
kaviarne Animus.
 Pohodlne sa usaďte, vypni-
te svoj mobilný telefón, dopraj-
te si chvíľu pre seba a svojich 
blízkych či už vo forme debaty 
o radostiach a starostiach kaž-
dého dňa, alebo si zahrajte svo-
ju obľúbenú spoločenskú hru. 
K dispozícií sú aj knihy nielen 
o káve, ale aj o zaujímavostiach 
z rôznych oblastí života, ktoré 
nás obohatia.  

Augustína Markocsyová 
Foto: Ondrej Bobek

Otvorili multifunkčné ihrisko 
na Medzilaboreckej

Finančná podpora pred-
sedu vlády Slovenskej 

republiky umožnila vý-
stavbu multifunkčného 
ihriska v športovom areáli 
základnej školy Medzila-
borecká. Slúžiť bude ako 
žiakom, tak širokej verej-
nosti. Od 4. apríla 2016 je 
už ofi ciálne otvorené. 
 Vybudovanie multifunkč-
ného ihriska s umelým trávni-
kom na ZŠ Medzilaborecká sa 
podarilo mestskej časti vďaka 
fi nančnej podpore predsedu 
vlády. Ružinov naň totiž získal 
dotáciu vo výške 40 tisíc eur z 
programu „Podpora rozvoja 
športu“. Celkovo stála výstav-
ba multifunkčného ihriska 75 
240 eur, pričom Ružinov doň-
ho investoval vyše 35 000 eur. 
Nové ihrisko 4. apríla 2016 

ofi ciálne pokrstili za prí-
tomnosti starostu Ružinova, 
jeho zástupcov a miestnych 
poslancov žiaci ZŠ Medzila-
borecká ako inak, loptovými 
hrami. „Som rada, že som tu 
mohla byť ako prvá aj s moji-
mi spolužiakmi. Som šťastná, 
že tu máme nové ihrisko, je 
úžasné. Teším sa, ako tu bu-
deme hrať vybíjanú či futbal,“ 
neskrývala svoje dojmy Kristí-
na, žiačka 4. A. Športový areál 
na ZŠ Medzilaborecká je prí-
stupný širokej verejnosti ce-
loročne v čase prevádzkových 
hodín, čo umožní športovanie 
na novom multifunkčnom ih-
risku nielen žiakom základnej 
školy, ale i všetkým Ružinov-
čanom.

(red, rl)

Dúbravku a Lamač 
má spojiť cyklolávka

V mestskej časti Dú-
bravka a Lamač sa 

rodí prepojenie Bory – Dú-
bravka – Lamač pre pe-
ších a cyklistov. Cykloláv-
ka a prepojenie Dúbravky 
a Lamača by malo byť 
na miestach, kde sa pred 
rokmi plánovalo vybudo-
vanie spojnej cesty medzi 
týmito dvomi mestskými 
časťami. Komunikácia mala 
potom pokračovať ponad 
železnicu, teraz by tadiaľto 
mala viesť cyklotrasa.  Musí 
však rešpektovať v budúc-
nosti možné cestné spojenie 
do Lamača. Cyklolávka bude 
mať podobne parametre ako 
Cyklomost slobody, pôjde 
ponad železnicu. Cyklisti 
a chodci by mali po lávke 
prejsť ponad železnicu na la-
mačskú ulicu Podháj. Ide o 
projekt nielen Dúbravky, ale 
aj susedných mestských častí, 

župy a mesta. Rozvoj cyklod-
pravy a napojenia na sieť cyk-
lotrás Dolného Rakúska a cyk-
lochodníkov v malokarpatskej 
oblasti už miestni poslanci 
podporili aj podpísaním me-
moranda. „Projekt cyklolávky 
je v rozpočte Bratislavského 
samosprávneho kraja, v rámci 
cyklodopravy kraja je to jedna 
z priorít,“ uviedol vicestaros-
ta Dúbravky Ľuboš Krajčír, 
ktorý sa venuje cyklodoprave 
v mestskej časti. „Cyklocesta 
v Lamači je pripravená na ďal-
šie napojenie na cyklochodní-
ky smerom na Malé Karpaty.“ 
Cykloplány a práce môžu zdr-
žať nevysporiadané pozemky, 
smerom na Bory sa už vyku-
pujú, smerom na plánovanú 
cyklolávku a Lamač je sedem 
rôznych vlastníkov. Dúbravka 
dnes nemá žiadnu ofi ciálnu 
cyklocestu.
 (rl, zdroj: Mú Dúbravka)

OLO prichádza s novou službou OLO TAXI – mobilný zberný dvor
Neviete, kam so starým 

nábytkom, kobercom, 
matracmi či ďalším objem-
ným odpadom? Bratislav-
ská mestská spoločnosť 
Odvoz a likvidácia odpadu 
(OLO), a.s., za vás všetko 
odvezie a ekologicky zlik-
viduje. Prichádza totiž s 
novou službou pre obča-
nov Bratislavy s názvom 
OLO TAXI – mobilný zber-
ný dvor. 
 OLO TAXI za vás odvezie 

objemný odpad a odpad, kto-
rý je možné spáliť v spaľovni, 
napr. starý a čalúnený nábytok, 
skrine, stoličky, stoly, postele, 
matrace,  dvere, drevo,  podla-
hovú krytinu – linoleum, ko-
berce,  drevené aj laminátové 
podlahoviny, periny či textílie. 
Táto služba však nie je určená 
na odvoz stavebného odpadu, 
elektrospotrebičov, biologicky 
rozložiteľného a nebezpečného 
odpadu. Cena služby je 25 eur a 
zahŕňa dopravu, nakládku od-

padu vyloženého pred domom, 
jeho odvoz, vykládku a ekolo-
gickú likvidáciu.
 Cieľom novej služby je v pr-
vom rade poskytnúť občanom 
Bratislavy pomoc v súvislosti 
s odstraňovaním objemného 
odpadu, ktorý je za bežných 
okolností potrebné odovzdať 
na zbernom dvore. Obyvate-
lia ho však často umiestňujú 
na kontajnerových stojiskách, 
čím vzniká neporiadok okolo 
zberných nádob – kontajnerov 

a ten je správca nehnuteľnosti 
povinný riešiť dočistením za 
poplatok. Novou službou by 
spoločnosť OLO chcela pred-
chádzať aj vytváraniu čiernych 
skládok. 
 Novú službu si môže ob-
jednať každý občan žijúci na 
území Bratislavy, buď mailom 
na olotaxi@olo.sk alebo telefo-
nicky na Oddelení služieb zá-
kazníkom, na čísle 02/ 50 110 
111.
 (red) 

CHY  SI MIESTO
V NAŠICH KRUHOCH
Permanentky KHL 2016/2017

V PREDAJI
Už od 300 eur na všetkých predajných miestach Ticketportal
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